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Děti z Lesního klubu Divočátka si užívají podzim na zahradě v Bezděkovci, 
foto Barbora Bláhovcová.

Nepomucká mateřská škola slavila 60 let
Bohatý program nabídl Den otevřených dveří u příležitosti  
60. výročí vzniku Mateřské školy Nepomuk a Dvorec, který se 
konal 20. října v budově MŠ Nepomuk.

Školka v Nepomuku spolu se třídou ve Dvorci mají v součas-
nosti 151 dětí, o které se stará 14 učitelek, pomáhají jim čtyři asi-
stentky pedagoga a jedna školní asistentka. Jídlo zajišťují vedoucí 
školní jídelny a čtyři kuchařky a čistotu pět uklízeček.

Nepomucká mateřská škola chce být otevřená dětem i rodi-
čům, dělat vše s úsměvem a porozuměním a vychovávat děti 
samostatné, nebojácné a komunikativní, připravené na vstup 
do základní školy.

foto Pavel Motejzík

Nepomuk se prezentoval na ITEPu
Ve dnech 21. až 23. září se konal v areálu TJ Lokomotiva Plzeň další 
ročník Veletrhu cestovního ruchu Plzeňského kraje ITEP. Jedná 
se o třetí největší veletrh cestovního ruchu v České republice 
a stánek města Nepomuk tam nesměl chybět. Na snímku pra-
covnice infocentra Šárka Boušová a místostarosta Pavel Motejzík.

foto Lukáš Mácha

Rybáři lovili Špitálský rybník
V sobotu 14. září se konal za teplého, i když větrného počasí tra-
diční výlov Špitálského rybníka. Veřejnost se mohla zúčastnit této 
každoroční akce, která obohatila ráno před Nepomuckým trhem. 
Jak i kapři naznačují, další trh bude již ten adventní. 

foto Pavel Motejzík
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Máme tady listopad,
pro někoho šero, které změna času pro-
dloužila, pro někoho krásné barvy listí, 
které stromy pouští jako vlaštovky mezi 
nás k zemi.

Dušičkové období je letos teplejší a pří-
větivější než jiné roky, přeji všem šťastnou 
cestu při objíždění hrobů svých blízkých.

Naše školka oslavila šedesátiny a  mu- 
sím pochválit všechny zaměstnankyně za 
přípravu oslavy, krásný program a chutné 
občerstvení.

Tématem k diskuzi je tentokrát záměr 
výstavby Lidlu a v novinách se dozvíme 
také o rekonstrukci bývalého Hotelu Vav-
řina na náměstí.

Vzhledem k tomu, že budu mít v tomto 
čísle prostor v  bilančním rozhovoru, 
zmíním tedy ještě, že představovanou obcí 
ORP je městys Žinkovy.

Přeji vám pěkné počtení.

Vladimír Vokurka,
starosta města Nepomuk

Slovo starosty Nepomuk přivítal nové občánky

V sobotu 7. října se v obřadní síni Městského úřadu Nepomuk konalo vítání nových 
občánků našeho města. Kulturní vystoupení připravily paní učitelky se svými žáčky 
z Mateřské školy Nepomuk.

foto Milan Demela

Zveme občany na zasedání Zastupitelstva 
města Nepomuk, které se bude 
konat 9. listopadu. Další informace 
jsou dostupné na webu města.
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Město Nepomuk pořádá 
III. Setkání spolků

Setkání se koná dne 13. prosince od 18:00 hodin v sálu Hotelu 
U Zeleného stromu. Uskuteční se zde prezentace činnosti míst-
ních spolků v uplynulém roce. Součástí slavnostního večera bude 
oznámení výsledků ankety „Hledáme osobnost“ a dále vyhlášení 
nominace „Sportovec města“.

Kupte si vlčí mák a přispějte 
na válečné veterány  

Celosvětový Den válečných veteránů se slaví 11. listopadu, u příle-
žitosti konce první světové války. Přesně před 105 lety, v jedenáct 
hodin jedenáctého dne jedenáctého měsíce roku 1918 vstoupilo 
v platnost příměří podepsané válčícími stranami ve francouz-
ském Compiègne. O rok později se ve Spojeném království zrodila 
tradice Dne vzpomínek, při kterém jsou připomínány válečné 
oběti. Cílem je uctění památky všech veteránů a obětí váleč-
ných konfliktů, bez ohledu na válčící strany. Symbolem vzpo-
mínky na válečné oběti se staly květy vlčích máků. Ty pokrývaly 
hroby vojáků padlých na západní frontě a staly se proto symbo-
lem tohoto svátku. Organizace Post Bellum se k němu přidala 
poprvé v roce 2014, aby veřejnosti přiblížila také příběhy českých 
válečných veteránů.

V průběhu listopadu vám Infocentrum Nepomuk nabídne 
možnost zapojit se do tohoto celosvětového projektu k uctění 
památky válečných veteránů a padlých zakoupením květu vlčího 
máku. Pořízením květu přispějete na přímou pomoc veteránům 
a dalším bojovníkům za svobodu prostřednictvím Centra pomoci 
Paměti národa. Výtěžek sbírky jde také na to, aby se na jejich 
příběhy nezapomnělo. 

Více na: www.denveteranu.cz

Z jednání Zastupitelstva města 
Nepomuk (ZMN) 12. října:

•  ZMN schválilo, že pojmenování „Za Kostelem“ bude nyní nést 
ulice vedená od křižovatky s ulicí Zelenodolská a Plzeňská. 
Budovy s již přidělenými č. p. 4 a 6 budou nadále z důvodu 
historických souvislostí (zazděný vchod) a z důvodu svého 
převažujícího průčelí náležet do ulice Plzeňské.

•  ZMN vyjádřilo podporu pro obce na Horažďovicku v tzv. lokalitě 
„Březový potok” při jednáních s vládními činiteli ve věci zákona 
o řízeních souvisejících s hlubinným úložištěm radioaktivního 
odpadu. Cílem je, aby byly zapracovány připomínky obcí a to 
vedlo k posílení práv samospráv dotčených obcí.

•  ZMN schválilo podání žádosti o dotaci do programu Národní 
sportovní agentury Regionální sportovní infrastruktura 2023 
– investice nad 10 milionů Kč na akci „Víceúčelové hřiště Nepo-
muk“. Dále schválilo povinnou finanční spoluúčast ve výši min. 
30 % celkových způsobilých výdajů pro tuto akci.

Nepomucké noviny / listopad 2023

Pozvánka do knihovny

Městská knihovna Nepomuk připravila na měsíc listopad malou 
výstavku knih, kterou připomíná roční výročí úmrtí známé scé-
náristky, režisérky a spisovatelky Marie Poledňákové.

Marie Poledňáková byla nepomuckou rodačkou a je pochována 
na hřbitově v Nepomuku.

Tímto vás zveme k prohlížení i vypůjčení knih z našeho fondu 
od Marie Poledňákové.

Petra Žáková, Městská knihovna

Sázíme budoucnost:  
Granty do 150 tisíc korun

Výzva POUZE pro jarní výsadby stromů na rok 2024 pro fyzické 
i právnické osoby. Předpokládaná částka k rozdělení je 2 000 000 Kč. 
U Nadace Partnerství mohou žádat o finanční podporu všechny 
subjekty s prokazatelným vztahem k místu realizace projektu, 
s výjimkou politických stran a hnutí. V rámci výzev Sázíme 
budoucnost: granty do 150 000 Kč (podzim 2022, jaro 2023, 
podzim 2023, jaro 2024) může stejný žadatel podat maximálně 
jednu žádost v rámci jednoho katastrálního území.

Způsobilé výdaje: na pořízení nezbytného materiálu přímo sou-
visejícího s výsadbou, ochranou, ošetřením a péčí o strom, na 
zajištění zálivky a na publicitu projektu.

Harmonogram:
do 8. 1. 2024 (23:59 hod.) příjem žádostí;
do 28. 2. 2024 zveřejnění výsledků hodnocení žádostí;
do 31. 5. 2024 realizace výsadeb.

Žádost se zadává výhradně elektronicky přímo do formuláře na 
webových stránkách www.nap.grantys.cz, kde si žadatel zvolí 
grantovou výzvu Sázíme budoucnost: granty do 150 000 Kč.

Lukáš Mácha, specialista DSO
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Hledáme náhradní rodiče

Kdo se může stát náhradním rodičem?
Pěstounem se může stát každý, kdo chce nezištně dát „cizímu“ dítěti 
náhradní rodinu, dokáže ho citově přijmout a zvládne porozumět 
specifickému vývoji dítěte, které se ocitlo mimo svoji biologickou 
rodinu. Jednou z hlavních motivací pěstounů by mělo být chtít 
pomoci dítěti, nikoli chtít uspokojit pouze svoji vlastní potřebu. Pěs-
toun by měl mít dítě rád, ale neměl by mít touhu jej vlastnit a zároveň 
by měl respektovat vztah dítěte k jeho biologické rodině.  

Nejrozšířenější formou pěstounství je péče dlouhodobá. Většina 
dětí zůstává ve svých náhradních rodinách několik let a často až 
do dospělosti, protože původní biologičtí rodiče si 

Být pěstounem není lehké, ale pěstouni ve své těžké práci 
nejsou sami. Každý má navázanou spolupráci s tzv. doprovázející 
neziskovou organizací, která se zaměřuje na podporu pěstounům 
v těchto oblastech:
•  pomoc při péči o svěřené dítě v případě nemoci pěstouna, při 

úmrtí v rodině nebo při zařizování nezbytných úředních záležitostí,
•  zprostředkování psychologické, terapeutické či jiné odborné 

pomoci,

•  zprostředkování bezplatného vzdělávání pěstounů, které je 
spojeno i s povinností pěstounů absolvovat každý rok stanovený 
počet hodin vzdělávání v oblasti péče o dítě,

•  pomoc při zprostředkování kontaktu dítěte s jeho rodiči či blíz-
kými biologickými osobami. Toto právo je opět spojeno s povin-
ností pěstouna – udržovat a rozvíjet 

Pěstounství je i státem finančně podporováno. Jestliže však zva-
žujete, že by se pěstounství stalo vaší profesí, finanční podpora 
by neměla být jedinou motivací. Zkušenosti dokazují, že pěstouni, 
kteří v pěstounství vidí prioritně stabilní zdroj příjmů, většinou 
práci brzy ukončí. 

Vážení budoucí náhradní rodiče, máte-li zájem o získání infor-
mací o náhradní rodinné péči a o možnostech pěstounské péče, 
můžete se informovat na odboru sociálních věcí a zdravotnictví 
Městského úřadu Nepomuk. 

Marcela Silovská, odbor sociálních věcí 
a zdravotnictví MěÚ Nepomuk 

Změny zákona o silničním provozu

Rádi bychom obyvatele informovali o novele zákona č. 361/2000 Sb., 
o provozu na pozemních komunikacích. Novela, která bude platit 
od 1. ledna 2024, přináší nemalé změny: od řidičských oprávnění 
přes změnu bodového hodnocení až po tvrdší sankce při spáchání 
přestupků. Protože je změn opravdu hodně, budeme vás infor-
movat průběžně do konce tohoto roku tak, abychom obsáhli ty 
nejdůležitější body.

Řízení osobního vozidla od 17 let
Začneme změnou, která umožňuje řízení vozidel skupiny B od 
17 let v tzv. režimu L17, tedy pod dohledem zkušeného řidiče. 
Tento režim funguje v různých formách i v některých zemích 
EU, např. v Německu nebo Rakousku. Na rozdíl od jiných zemí 
se v ČR nepočítá s označením vozidel se sedmnáctiletým řidi-
čem v režimu L17.

Zájemce o takové oprávnění musí absolvovat standardní auto-
školu a úspěšně složit závěrečné zkoušky. Sedmnáctiletému 
řidiči pak lze udělit řidičské oprávnění s písemným souhlasem 
jeho zákonného zástupce. Pokud sedmnáctiletý řidič v režimu 
L17 spáchá závažný přestupek, musí absolvovat vzdělávací kurzy. 

Mentor a jeho povinnosti
Sedmnáctiletý řidič pak může řídit pouze pod dohledem zku-
šeného řidiče, tzv. mentora. Sedmnáctiletý řidič může mít nej-
výše čtyři mentory, kteří musí být zapsáni v registru řidičů jako 
mentoři tohoto řidiče. Náš úřad zapíše na žádost sedmnáctile-
tého řidiče s písemným souhlasem jeho zákonného zástupce do 
registru řidičů jako mentora tohoto řidiče osobu: 
•  které bylo uděleno řidičské oprávnění pro skupinu B před více 

než deseti lety,
•  která je posledních pět let nepřetržitě držitelem řidičského 

oprávnění pro skupinu B, 
• která nemá zadržený řidičský průkaz, 

• která nemá v bodovém hodnocení zaznamenán žádný bod a
• která s takovým zápisem souhlasí.

Mentor je dále při řízení vozidla sedmnáctiletým řidičem povinen 
sedět na sedadle vedle řidiče, sledovat situaci v provozu, chování 
řidiče a v případě potřeby poskytnout řidiči radu. Mentor nesmí 
být pod vlivem alkoholu nebo jiných návykových látek. Mentorova 
schopnost k výkonu jeho činnosti nesmí být snížena v důsledku 
jeho zdravotního stavu. Mentor je také povinen na výzvu policisty, 
vojenského policisty, strážníka obecní policie nebo celníka pro-
kázat svou totožnost a podrobit se vyšetření ke zjištění, zda není 
ovlivněn alkoholem nebo jinou návykovou látkou. Mentorovi pak 
za porušení jeho povinností může být uložena pokuta v některých 
případech až do 25 tisíc korun.

Náš úřad pak zruší zápis mentora v registru řidičů, požádá-li 
o to sedmnáctiletý řidič, nebo přestal-li mentor splňovat někte-
rou z výše uvedených podmínek.

Odbor dopravy MěÚ Nepomuk

Nepomucké noviny / listopad 2023

„Pomozte potřebným dětem prožít spokojené dětství v rodině. Staňte se pěstounem!“
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Proč na podzim nepálit větve, spadané listí  
a shrabanou trávu na našich zahradách

V podzimním čase, kdy na našich zahradách vzniká množství 
přebytečných rostlinných materiálů (ořezané větve stromů 
a keřů, spadané listí, shrabaná tráva), je potřeba s tímto mate-
riálem nějak smysluplně naložit. Mnozí se uchylují k pro ně 
nejjednoduššímu způsobu, pálení těchto rostlinných zbytků, 
aniž jsou si vědomi následků, které takovéto spalování má na 
jejich zdraví i na okolní přírodu. Během zahradního spalování 
(nedokonalý proces hoření – nedostatek kyslíku při hoření 
a vyšší obsah vody ve spalovaném materiálu) totiž dochází ke 
vzniku a uvolnění oxidu uhelnatého, oxidu dusnatého a dalších 
nebezpečných toxinů, jež neblaze působí na nervový a imu-
nitní systém člověka a zároveň mají i rakovinotvorné účinky. 
I krátkodobé působení vysokých koncentrací toxinů má nežá-
doucí vliv na zdraví člověka i na přírodu. Dle platné legislativy 
– zákona o ochraně ovzduší č. 201/2012 Sb. – je však spalování 
suchých rostlinných materiálů neznečištěných chemickými 
látkami v otevřených ohništích možné. Je ale potřeba si uvě-
domit, že pokud rostlinné materiály spálíme, energie, která je 
v nich obsažena, nám k ničemu užitečnému neposlouží.

Při podzimním úklidu zahrad je potřeba v tomto kontextu 
nezapomínat na etické hledisko vzhledem k přírodě. Hromada 
listí a klacíků ponechaná na zahradě přes zimu může vhodným 
úkrytem např. pro ježky, ještěrky nebo obojživelníky. 

Nejefektivnější „likvidace“ rostlinných zbytků je jejich kom-
postování. Výsledný kompost, tedy na živiny velmi bohatou 
zeminu, která obsahuje zejména humus, jehož je zpravidla 
v často obhospodařované půdě nedostatek, na svých zahradách 
v následujících vegetačních obdobích opět využijeme a tedy 
zároveň ušetříme. Využít můžeme surový kompost (mulčo-
vání keřů nebo stromů), nebo kompost vyzrálý (mulčování 
užitkových i okrasných stromů a keřů, květin či trávníků). 
Rozprostření surového kompostu na povrch půdy snižuje 
odpařování vody, potlačuje růst plevelů, chrání před mrazy 
a vytváří dobrou strukturu půdy. Vyzrálý kompost slouží jako 
hnojivo i prostředek pro úpravu pH v půdě, jelikož působí proti 
aciditě, tedy kyselosti. Kompostovat lze i listí z ořešáků. Sice 
odolává rozkladu déle než jiné listy, ale kvalitu výsledného 
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Nabídka platí od 8. 11. do 21. 11.2023 
v prodejně „U Stodoly“

Nabídka platí od  8. 11. do 21. 11. 2023  
v prodejnách ve Dvorci a NS Nepomuk

JČ Niva 60% 100g 27,90 Kč                  
Olivier čerstvý sm. sýr  150g mix druhů                        35,90 Kč
JČ sal. sýr uzený 44%   cena za 1kg 209,00 Kč
Písecké špekáčky cena za 1kg                                                              159,00 Kč
Salám Gothajský cena za 1kg 139,00 Kč
Trampské cigáro cena za 1 kg 179,00 Kč

Bobík MAXI 130g mix druhů 16,90 Kč
Actimel 4x100g mix druhů 49,90 Kč                
Gouda 48% cena za 1kg 179,00 Kč
Písecký gothajský salám cena za 1kg 139,00 Kč
Bambini párky cena za 1 kg 189,00 Kč
Salám Šunkový speciál cena za 1 kg 159,00 Kč

Nabídka platí od 8. 11. do 21. 11. 2023 
v prodejně NS Nepomuk – drogerie

Persil prášek Freshness By Silan 50 praní 299,90 Kč
Kapesníčky Harmony Prima 10x10 winter edice 29,90 Kč                    
Toal. Papír Harmony Soft 8 white winter edice 59,90 Kč

kompostu nijak negativně neo-
vlivní. Kompostování ořešáko-
vého listí je také možné urychlit 
– rozsekat ho na drobné kousky 
a  přidat k  němu jiný vhodný 
organický a  snáze rozložitelný 
materiál. K  jednomu dílu listí 
z ořešáku je vhodné přidat další 
tři díly např. zbytků letniček či 
jiných listů. Listy ořešáku je také 
vhodné přidávat do kompostu 
postupně, klidně až do prosince, 
protože namíchané s ostatním 
materiálem zetlí za obvyklou 
dobu. Do kompostu je možno 
přidat i naštěpkované větve.

Další možností, jak naložit 
s rostlinnými odpady ze zahrad, je jejich odvoz do sběrného 
dvora, kam mohou občané Nepomuka, Dvorce a dalších obcí, jež 
mají s Městem Nepomuk sepsanou smlouvu o využívání sběrného 
dvora, tento materiál odkládat bezplatně.

Odbor výstavby a životního prostředí MěÚ Nepomuk
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JAK LÉPE
VZDĚLÁVAT PRO

21. STOLETÍ?

Neil Tran

REGISTRACE DO 10.11 2023

Vzděláváme děti pro
budoucnost? Přijďte s námi

diskutovat! 
22. listopadu 2023

15 - 18 hodin
Šalanda pivovaru

Zlatá kráva, Nepomuk

Program

Staňte se spolutvůrci změny
 na Nepomucku!

Společné mapování
příležitostí ke změně

Sdílení úspěšných
příkladů z regionu
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Do Fénixu s důvěrou

Projekt Fénix pro rodiny a děti je projektem 
města Nepomuk a byl podpořen z Operačního 

programu Zaměstnanost plus pod registračním 
číslem CZ.03.02.02/00/22_017/0001015.

Pomůžeme, poradíme, podpoříme vás! 
Jsme projekt Do Fénixu s důvěrou.

beniskovamiroslava@urad-nepomuk.cz +420 602 584 688
burianovakarolina@urad-nepomuk.cz +420 601 554 804

Chcete se o nás dozvědět více? Podívejte se na www.fenix-nepomuk.cz

Stránku připravil realizační tým projektu Do Fénixu s důvěrou
Foto archiv projektu

Odpolední klub pro děti  
Od září 2023 nabízí město Nepomuk nově dětem ve věku 6–14 let 
Odpolední klub. Najdete ho v nově zařízené místnosti v budově Vol-
nočasového centra Fénix ve druhém patře. Koordinátorka klubu Mar-
tina Vlasová připravuje program, kterého se děti účastní, případně 
si pod jejím dohledem píší úkoly, připravují referáty do školy či si 
s ní opakují učivo, když je potřeba. Protože máme k dispozici nové 
vybavení – mimo jiné i sedací vaky a velký koberec na hraní, mohou 
děti relaxovat při hraní deskových her či poslechu hudby skutečně 
v pohodlí.  Když je hezké počasí, chodí děti ven, pečují o své okolí 
a sbírají přírodniny na rukodělné tvoření, jež pro ně Martina připra-
vuje. Využíváme i jiné prostory Volnočasového centra Fénix, proto 
si děti mohou v rámci klubu i zacvičit nebo uvařit nějakou dobrotu. 
Máme stále volná místa, pokud máte zájem, stačí zavolat nebo si přijít 
osobně prostory prohlédnout. 

Nepomucký Ježíšek 2023
Projekt Do Fénixu s důvěrou připravil již podruhé předvánoční dobro-
činnou akci s názvem Nepomucký Ježíšek. Ne každé dítě má to štěstí, 
že najde dárky pod vánočním stromečkem. Proto bychom alespoň 
některým i v tomto roce, opět s vaší pomocí, rádi vytoužená přání 
splnili a vykouzlili pár úsměvů na tváři. Jedná se o děti samoživitelů, 
pěstounů, děti, které jsou ohroženy sociálním vyloučením. Se všemi 
těmito rodinami dlouhodobě v projektu spolupracujeme (nejedná 
se o děti z dětských domovů). Jednotlivá přání dětí budou popsána 
začátkem listopadu na webových stránkách www.fenix-nepomuk.
cz v rezervačním systému, kde si je budou moci případní zájemci 
„Ježíškovi pomocníci“ vybrat a splnit. 

Nepomucké noviny / listopad 2023
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Historie a současnost  
Hotelu Vavřina

Dům č. p. 272 najdeme v jihovýchodním cípu náměstí. Postaven byl 
roku 1879 na místě starých masných krámů. Ty máme doloženy od 
17. století, ale asi se tu nacházely již mnohem dříve. V 19. století se 
jejich stav stále zhoršoval, až byly z nařízení krajského úřadu roku 
1864 uzavřeny. Jejich budovu prodalo město roku 1871 v dražbě man-
želům Františkovi a Anně Němejcovým k vystavění nového domu. 
K tomu došlo o osm let později. Plány vypracoval v té době vyhlášený 
plzeňský stavitel Emilian Fischer, mezi jehož nejvýznačnější realizace 
patří jeho vlastní majestátní vila v Pobřežní ulici 8 v Plzni, v těsné blíz-
kosti Pattonova mostu. Výstavbu nového zájezdního hostince provedl 
místní stavitel Václav Berndorf. Stavba byla dokončena 28. září 1879. 

Návrh Emiliana Fischera počítal se čtyřosým hlavním průčelím, 
které bylo rozčleněno na dva nestejně široké díly. Levý, užší, tvořil 
plochý rizalit lemovaný po stranách bosovanými pilastry. V patře 
byla dvojice obdélných čtyřkřídlých oken, v přízemí dvojice oken 
zakončených půlkruhem (obdobně jako na budově škol). Pravá, širší 
polovina měla okenní osy dále od sebe, okna v patře byla shodná jako 
v levé části, v přízemí byla v levé ose půlkruhově klenutá brána vjezdu 
s proskleným nadsvětlíkem, v pravé ose pak stejné půlkruhové okno 
jako v levé části, ale vsazené do arkády o stejném průměru jako brána. 
Šlo o elegantní návrh čerpající z klasických vzorů severoitalské rene-
sance a zároveň o jednu z mála nepomuckých novostaveb z poslední 
čtvrtiny 19. století, navíc od renomovaného plzeňského architekta. 

Od roku 1899 zde provozoval Antonín Vavřina, zeť Františka 
Němejce, vyhlášený „Hôtel Vavřina“. Tehdy došlo ke spojení dvou 
přízemních oken na levé straně v  jedno. Po Vavřinově smrti  
19. 11. 1920 se v podniku střídali nájemci, ale hostinský provoz pod 
značkou Hotel Vavřina tu fungoval až do znárodnění. Pak zde byla 
závodní jídelna n. p. Šumavan.

Na konci osmdesátých let došlo k necitlivé výměně výplní oken-
ních a dveřních otvorů. Nová okna nerespektovala původní rozměry 
(v patře došlo ke snížení stropů), byla jednokřídlá, bez členění. Nad 
branou průjezdu byl zazděn půlkruhový nadsvětlík. Původní dveře 
vzaly za své i v interiéru. Dílo zkázy bylo dokončeno v roce 1993, 
kdy byli majitelé domu pranýřováni v Nepomuckých novinách za 
jeho stav. Tehdejší vlastníci reagovali tak, že fasádu domu opravili 
co nejekonomičtěji. Narušené štukové architektonické prvky, které 
prozrazovaly původní podobu domu, okopali a stěnu opatřili hladkou 
omítkou a novým nátěrem. Dalších třicet let přežil dům v tomto stavu, 
prakticky bez údržby. Pouze zde postupně skončily všechny krámky 
v přízemí a byty v patře obývali nakonec jen problémoví nájemníci.

Od letošního roku má dům nového majitele, který se pustil do 
jeho rekonstrukce. Je chvályhodné, že hned zpočátku vyrazil na 
stavební úřad a vyžádal si původní plány. Pak bylo realizováno 
i několik schůzek ve složení pan starosta, zástupci stavebního úřadu 
a zástupci památkové komise. Při nich nový vlastník potvrdil svůj 
úmysl vrátit pošramocenému domu původní vzhled. Dnes je fasáda 
již opravená a každý může posoudit, jak se záměr vydařil. Na první 
pohled máme na náměstí další historickou budovu, která mu nedělá 
ostudu. Při bližším zkoumání ale mohou některé detaily vzbuzovat 
rozpaky. To, že tvar okenních šambrán neodpovídá historickému 
stavu, je naprostá drobnost, spíše je škoda, že nešlo vrátit oknům 
v patře původní rozměr. Stejně tak lze přivřít oči nad skutečností, 
že plastické fasádní prvky nejsou ze štuku, ale z polystyrenu. I nad 
tím, že umělohmotná jsou i okna. Alespoň jsou, oproti předchozímu 
stavu, členěná, byť jinak než původně. Hlavní pochybení je možné 
ale spatřovat v parteru. Obnovení nadsvětlíku vrat lze jen zatleskat. 
Bohužel další tři okenní osy jsou pojaty nejen odlišně od historic-
kého stavu, ale i od sebe navzájem. Nebyla tak obnovena symetrie, 
kterou průčelí původně mělo.

Shrnuto a podtrženo, novému majiteli bývalého Hotelu Vavřina 
lze poděkovat za to, že ze zmrzačené budovy učinil opět dům, který 
náměstí nehyzdí. Na druhou stranu byla promarněna příležitost 
obnovit originální historickou fasádu dle návrhu Emiliana Fischera.

Pavel Kroupa, předseda Komise památkové péče

foto archiv Pavla Kroupy

Nepomucké noviny / listopad 2023
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Informace o probíhajících 
investičních akcích
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V Oselcích se koná XIII. Kovářský den 

XIII. Kovářský den se uskuteční v sobotu 11. listopadu od 9:00 do 
15:00 hodin v prostorách Střední školy Oselce společně se Dnem 
otevřených dveří. Stejně jako v předchozích letech přijedou nej-
lepší mistři kovářského řemesla, aby předvedli svoji zručnost 
a prezentovali tradiční řemeslo. Součástí této akce bude bohatý 
doprovodný program s občerstvením. 

Na kovárně, v mechanických dílnách a v prostoru dvora bude 
k vidění práce uměleckých kovářů, výstava kovářských výrobků, 
prodej kovářského nářadí a strouhání koní, velmi atraktivní pro 
všechny návštěvníky. S prací našich oborů vzdělávání souvisí i další 
doprovodný program: výstava historických závodních aut a trak-
torů a předváděcí akce nových automobilů, zemědělské techniky 
New Holland a prezentace dalších firem (např. Pfeifer Holz s. r. 
o., Prominent system, Makita, Festool atd.). Součástí Kovářského 
dne budou nejen ukázky řemesel, ale i prodej např. včelařských 
výrobků. V truhlárně bude k vidění práce na CNC strojích, sou-
stružení dřeva, inkrustace (na modelu komody) i ukázka práce 
mistrů řezbářů.

Vzhledem k tomu, že Kovářský den je spojen se Dnem ote-
vřených dveří, budou se návštěvníkům a případným zájemcům 
o studium maturitních oborů (Uměleckořemeslné zpracování kovů 
– práce kovářské a zámečnické, Uměleckořemeslné zpracování 
dřeva) a učebních oborů (Truhlář, Umělecký kovář a zámečník, 
Mechanik opravář motorových vozidel, Opravář zemědělských 
strojů) věnovat pracovníci školy. Současně budou prezentovány 
obory vzdělávání vyučované na pracovišti v Blovicích: Pečovatelské 

•  Všichni jste jistě zaznamenali práce na opravě terasy před budo-
vou Městského úřadu. Zatékáním a špatným odvodněním došlo 
k propadu dlažby a rozestoupení konstrukce. Opravu provádí 
místní firma Silnice Nepomuk a práce by měly být dokončeny 
do konce listopadu.

•  Poté, co se do prvního kola výběrového řízení na malotraktor 
s příslušenstvím pro Technické služby nikdo nepřihlásil, byla 
výzva upravena a bylo vypsáno druhé kolo.

•  Na radnici - budově „A“ si truhláři zaměřili okna, podle kterých 
budou vyráběna nová, energeticky i funkčně lepší. Tady platí 
klasické rčení: „Nebudeme topit pánubohu do oken.“ Celou akci 
zaštiťuje firma Stucco Touškov, která bude provádět opravu 
fasádních plastik, k níž dojde z klimatických důvodů až na jaře.

•  Byla vybrána firma na zateplení poslední nezateplené stěny sálu 
Hotelu Dvorec. Realizaci provede BP Activity s.r.o. za 499 tisíc 
Kč a práce by měla být hotova do konce roku.

Vladimír Vokurka, 
starosta Nepomuku

služby, Opravářské práce, Potravinářská výroba, Prodavačské 
práce, Stravovací a ubytovací služby.

Přihlášky na čtyřleté maturitní umělecké obory, u kterých se 
nekoná povinná přijímací zkouška z českého jazyka a matematiky, 
ale talentová zkouška, je třeba podat do 30. listopadu. Všechny 
důležité informace mohou zájemci získat přímo na místě. Další 
informace na www.stredniskolaoselce.cz.                

Miroslav Lávička, 
Střední škola a Základní škola, Oselce   

foto Hana Staňková
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slavíme výročí pivovaru
5 LET VOLE!

Rezervace stolů tel: 725 095 359  / www.zlatakrava.cz

25. 11. 2023  
od 12.55 do 21.55 hod. / ZLATÁ KRÁVA

20 druhů čepovaných piv - výroční ležák, infuze
Pivní svařák a pivovarský grog

Každou hodinu prohlídka pivovaru  od 14 do 18 hod. 
Pivní soutěže

Grilovaný bejk a další žrádlo 
Kapely: Igloo Boyz, Pepper, Milan Samko, … 

Nepomucké noviny / listopad 2023



Jan Holub (Sdružení nezávislých pro Nepomuk, bezp.)
Na toto téma se najdou lidé, kteří budou pro, i ti, kdo budou proti. Já 
si myslím, že to má své klady, ale i zápory. Za kladné můžeme pova-
žovat rozšíření konkurence v rámci obchodních řetězců s potra-
vinami. Negativně vnímám, že se vzhledem k velikosti Nepomuka 
zbytečně zastaví další plocha zahraničním řetězcem. Čeho se nejvíc 
obávám, je odliv lidí z centra města. Proto se musíme zaměřit na 
možnosti, jak udržet náměstí stále zajímavým, a to nejen pro místní. 
Například na budoucí využití budovy staré školy, umístění veřejné 
nabíjecí stanice pro elektro automobily atd. Základem každého 
města by mělo být živé a prosperující náměstí.

Jiří Kouba (Volba Pro Nepomuk, bezp.)
Čím větší nabídka, tedy konkurence, tím lépe pro zákazníka. A to 
ani nemluvím o vzniku pracovních míst a o kupujících z okolních 
obcí, kteří nenavštíví snad jen tento supermarket. Co se týče umís-
tění prodejny, není moc možností, na který okraj města postavit 
tuto halu. Alespoň bude tato zástavba pohromadě.

Pavel Kroupa (Zelená pro Nepomuk, Zelení)
Další supermarket potřebuje evidentně společnost Lidl, když plá-
nuje nepomuckou prodejnu. Jde o obecný trend posledních let, že 
maloobchodní řetězce expandují postupně do menších měst. Pro 
stávající obchody to bude samozřejmě další konkurence a sdílím 
vcelku obavy, zda přežijí. Na druhou stranu vidíme, kolik lidí naku-
puje v prodejně Billa. A jaké byly před jejím otevřením obavy, zda 
se v Nepomuku uživí! Další market tohoto typu může naopak 
zatraktivnit naše město jako místo nákupů pro lidi z širokého okolí. 
A třeba pak utratí nějakou korunu i v jiných obchodech. Čímž by 
nový diskont paradoxně napomohl i oživení centra města. Uvi-
díme. Určitě se ale díky konkurenčnímu tlaku zvýší kvalita místní 
prodejny Billa, která v celorepublikovém srovnání v rámci tohoto 
řetězce poněkud zaostává.

Ale k druhé části otázky. Navrhované umístění nové prodejny 
je asi nejlepší ze všech špatných. Dojde k nemalému záboru 

Téma: Plánovaná  
stavba prodejny Lidl
Bylo zahájeno zjišťovací řízení k záměru výstavby 
prodejny Lidl v Nepomuku. Budoucí objekt 
prodejny je projektován na jižním okraji města 
u silnice č. I/20 vedle benzínové pumpy.

Zeptali jsme se zastupitelů: 
(Osloveni byli všichni nepomučtí zastupitelé.  
Odpovědi jsou uvedeny v abecedním pořadí.)
„Potřebuje Nepomuk další supermarket?  
A je toto jeho umístění vhodné?“

12 téma k diskuzi

Karel Baroch (Zelená pro Nepomuk, Zelení)
Já si myslím, že další supermarket na škodu není. Zase to postrčí 
ten náš Nepomuk o kousek dále. Ono se zdá, že tři velké prodejny 
jsou pro město se třemi a půl tisíci obyvatel příliš, ale je třeba si 
uvědomit, že Nepomuk je nejen ORP, ale také centrem celkem roz-
sáhlé spádové oblasti. Určitě sem přijedou lidé, kteří by normálně 
nepřijeli, a při té příležitosti se tady třeba porozhlédnou a uvidí, 
že naše město stojí za návštěvu z hlediska nejen obchodů, ale 
i restaurací anebo muzeí. A možná se sem budou opakovaně vracet. 

Místo pro nový obchod se mi líbí. Rozšíří se tím komerční zóna. 
Mám ale výhrady k tomu, že na parkovišti i v okolí budoucího 
Lidlu je plánováno velmi málo zeleně a prodejna by měla být více 
zapuštěna do terénu.

Na druhou stranu mám trochu strach o místní „malé“ prodejny, 
aby konkurenční tlak, který zákonitě zesílí, přežily. Byla by škoda, 
kdyby zanikaly. Ne každý má rád ruch ve velkých prodejnách 
a raději si nakoupí v klidu blízko svého bydliště. Ne všichni také 
vlastní auto, aby si dojeli do Billy, Normy nebo Lidlu. Nejvíce by to 
pocítili starší lidé a to by nebylo dobře.

Marek Baroch (ANO prosperitě a sportu, bezp.)
Výstavbou nové prodejny Lidlu dojde ke zvýšení konkurence stá-
vajícím supermarketům, což je ku prospěchu spotřebitelů (zákaz-
níků). Jde o soukromou investici, která přinese nové pracovní 
příležitosti. Plánované umístění prodejny u silnice č. I/20 považuji 
za vhodné, je situována v okrajové části města, tudíž nenaroste 
doprava v nejvíce osídlených částech.

Nepomucké noviny / listopad 2023
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zemědělské půdy. Město zas o kus vyhřezne do krajiny. Na druhou 
stranu lokalita bezprostředně navazuje na areál benzínové sta-
nice Pyramida i stávající zástavbu v západním směru a leží přímo 
u rušné hlavní silnice, v dohledové vzdálenosti od již zmíněné Billy, 
s níž bude propojená i chodníkem pro pěší. Pomalu nám tak v této 
lokalitě vzniká koncentrovaná komerčně-výrobní zóna, zcela v sou-
ladu s územním plánem města. Určitě by bylo vhodné, aby příslušné 
odbory městského úřadu vyvinuly patřičný tlak na investora, aby 
obrovská hmota nové prodejny s rozlehlým parkovištěm co nejvíce 
zapadla do krajiny. Obzvlášť když se lokalita nachází v poněkud 
vyvýšené poloze. Žádoucí je určitě maximální zapuštění budovy 
do svahu a masivní ozelenění nového rozhraní mezi zastavěnou 
částí a sousedním polem pomocí keřů a stromů, které změkčí pře-
chod mezi intravilánem a extravilánem. Také plocha budoucího 
parkoviště by si zasloužila podstatně větší množství stromů než 
těch pár navrhovaných! A to nejen kvůli dálkovým pohledům, ale 
hlavně kvůli mikroklimatu v předpolí prodejny i v zaparkovaných 
autech. Příkladem architektonicky kultivovaného řešení pak budiž 
nedávno otevřená prodejna Lidl v Litomyšli.

Václav Novák (KSČM)
O výstavbě Lidlu v Nepomuku se hovoří už nejméně po dobu deseti 
let. Jedná se o soukromou investici tohoto řetězce, na soukromém 
pozemku.  Umístění objektu schvalují kompetentní orgány – sta-
vební odbor MěÚ, Policie ČR a další. Zastupitelé Nepomuku na to 
nemají vliv. Zda to prospěje konkurenci nevím. Já osobně bych Lidl 
přivítal, jezdím nakupovat do jeho prodejen v Klatovech či Blatné.

Vladimír Vokurka, (ANO prosperitě a sportu, bezp.), starosta
Každý starosta a každé vedení města chce pro své obyvatele zajistit 
co nejlepší a nejkomfortnější život. Pokud se Lidl rozhodl stavět 
za svoje finance v Nepomuku, na pozemcích soukromého sektoru, 
v souladu s územním plánem, nechápu, proč by nám to mělo vadit. 
Když jsem poprvé mluvil s paní, která řetězec zastupovala, nemohl 
jsem se nezeptat, zda se tu ještě další řetězec uživí. Odpověď byla 
stručná: „Kdyby nám to nevycházelo dobře, tak tu nestojím.“

Je třeba říci, že jsem ani nechtěl věřit, že se vejdou mezi všechna 
ta ochranná pásma elektřiny, plynu a jiných sítí. Projektanti při-
stupovali ke všemu velice profesionálně a s citem k prostředí. Kde 
to lze, chtějí využít vsakování a je rozjednáno, že řízeně vypouš-
těnou dešťovou vodu z retenční nádrže by využilo FK Nepomuk 
k zálivce hřiště.

Umístění je dáno jako všude jinde k hlavní silnici. Je to trochu 
z ruky z nejlidnatější části – sídliště, ale lepší, než kdybychom měli 
jezdit do Blatné nebo Klatov.

Vážení občané, 
vítáte záměr postavit prodejnu Lidl  
v Nepomuku?

Hlasujte v anketě na www.nepomuk.cz
?
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Z činnosti Obvodního 
oddělení policie Nepomuk

V období od 15. září do 15. října se nepomučtí policisté zabývali 
řadou případů, rádi vás s některými z nich seznámíme. Jako 
obvykle začneme problematikou BESIP.

Policisté zastavili ve Vrčeni před polednem 17. září osobní auto-
mobil zn. Škoda Fabia. Jeho řidič se podrobil dechové zkoušce, při 
níž displej přístroje ukázal hodnotu 0,68 promile alkoholu v dechu.

V časných ranních hodinách 19. září byla hlídka OOP Nepomuk 
vyslána do Tojické ulice nacházející se ve Dvorci. Zde byl totiž 
nalezen podchlazený muž, který havaroval na elektrokole. Dechová 
zkouška u něj prokázala 1,31 promile alkoholu v dechu.

Nepomučtí policisté zastavili následujícího dne v odpoledních 
hodinách ve dvorecké ulici V Huti řidiče motocyklu, který řídil 
v pantoflích. Na místě jej podrobili dechové zkoušce, při které 
bylo naměřeno 0,48 promile alkoholu v dechu.

Večer 21. září provedla nepomucká policejní hlídka dopravní 
kontrolu v Nádražní ulici v Nepomuku, kdy zastavila cyklistu. 
I tento řídil pod vlivem alkoholu a při dechové zkoušce bylo namě-
řeno 1,39 promile alkoholu v dechu.

Chvíli před půlnocí 27. září hlídka OOP Nepomuk nalezla u obce 
Podhůří auto ležící v příkopu. Na místě dopravní nehody se nachá-
zel jeho řidič, který se snažil stroj vyprostit. Dechová zkouška u něj 
odhalila 1,91 promile alkoholu v dechu. 

V odpoledních hodinách 29. září zaujal pozornost nepomucké 
policejní hlídky motocyklista, který v Blatenské ulici ve Dvorci jel 
na motocyklu zn. KTM bez helmy a v pantoflích. Během dopravní 
kontroly se zjistilo, že dotyčný není držitelem příslušného řidič-
ského oprávnění.

Následujícího dne odpoledne řidič vozidla zn. Škoda Octavia 
nedal na kruhovém objezdu u nepomucké benzínové čerpací 
stanice přednost v jízdě hlídce OOP Nepomuk. Následně vyšlo 
najevo, že za volantem sedí cizinec, který není držitelem řidič-
ského oprávnění.

Večer 1. října nepomučtí policisté zastavili v Žinkovech osobní 
vozidlo zn. Škoda Octavia. Jeho řidič se podrobil dechové zkoušce, 
při které „nadýchal“ 2,00 promile alkoholu v dechu.

Dne 10. října v pozdních večerních hodinách hlídka OOP Nepo-
muk zkontrolovala v Žinkovech řidiče osobního vozidla zn. Audi 
A6. Dotyčný se podrobil testu na přítomnost návykových látek, 
který detekoval přítomnost pervitinu.

Dále museli nepomučtí policisté opět řešit případ, který skončil 
eskortou osoby na protialkoholní záchytnou stanici do Plzně. Ten-
tokrát se jednalo o ženu, která pod silným vlivem alkoholu ležela 
ve večerních hodinách 2. října u budovy nepomucké polikliniky. 
Dechová zkouška u ní odhalila 3,64 promile alkoholu v dechu.

V uvedeném období bylo útvarem OOP Nepomuk evidováno 
62 skutků a dalších 62 dožádání ze strany jiných útvarů policie 
o provedení úkonů.

Závěrem bychom vás rádi upozornili na nadcházející zimní 
období a s ním související povinnosti. Od 1. listopadu do 31. března 
musí řidiči použít zimní pneumatiky, pokud je na silnici souvislá 
vrstva sněhu, ledu nebo námrazy, případně pokud takový stav 
lze důvodně předpokládat. Stejně tak se jedná o období často se 
vyskytujících ranních mlh. Proto upozorňujeme, že užívání světel 
pro denní svícení není v takových případech dovoleno.

prap. Patrik Keller, OOP Nepomuk
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Z činnosti Městské policie Nepomuk

Z uplynulého období vám představíme alespoň některé události, 
kterými se strážníci MP Nepomuk zabývali. 

Ve čtvrtek 14. září hlídka přijala telefonické oznámení o volně 
pobíhajícím psovi. Než hlídka přijela na místo, oznamovatelce se 
podařilo psa odchytit a předat majiteli. Při odchytu psa si oznamo-
vatelka ještě všimla mladého holuba hřivnatého, který pravděpo-
dobně vypadl z hnízda. I toho se podařilo odchytit a oznamovatelka 
si jej vzala k sobě s tím, že bude kontaktovat záchranou stanici.

V úterý 19. září byla hlídka MP požádána o ztotožnění majitele 
vozidla, které stálo na místě, kde došlo k havárii vody. Podařilo se 
kontaktovat majitele, který uvedl, že vozidlo nedávno prodal další 
osobě. Vzhledem k tomu, že nedošlo k přepisu majitele, nemohla 
hlídka MP neprodleně kontaktovat správnou osobu, která by 
s vozidlem přeparkovala. 

Ve středu 20. září bylo téměř letní počasí, ovšem to nezabránilo 
majiteli zamknout psa v autě a jít nakoupit. Všímavý občan byl 
u vozidla přes 15 minut, a protože se majitel pejska stále nevra-
cel, s obavou o jeho zdraví vše oznámil strážníkům. Hlídce MP se 
vzápětí podařilo zjistit majitele vozidla, který přispěchal k vozidlu 
a psa pustil ven. Celá událost byla dořešena na místě a majitel byl 
důrazně poučen, že pokud jsou venkovní teploty vysoké, tak ve 
vozidle, kde nechal pejska, je ještě jednou taková teplota, která 
vážně může ohrozit zdraví zvířete.

Ve čtvrtek 21. září byla hlídka MP požádána o pomoc. Žena 
chtěla vybrat z bankomatu peněžní hotovost, ovšem kartu vložila 
omylem do bankomatu obráceně a ta se zasekla. Strážníci na místě 
telefonicky kontaktovali zákaznickou linku banky. Po chvilce byl 
na dálku celý bankomat restartován a následně došlo k uvolnění 
bezpečnostních prvků. Hlídce se poté podařilo kartu z bankomatu 
vyndat a předat majitelce.

V pátek 29. září se strážníkům podařilo předat Policii ČR osobu, 
kterou potřebovali k vyslechnutí a nemohli ji jinak kontaktovat. 
Stejná událost se podařila hlídce MP opětovně také 9. října.

Ve středu 4. října byla hlídka MP požádána o ztotožnění maji-
tele vozidla, jehož řidič přijel na náměstí, kde vyhazoval odpad do 
kontejneru. Vzhledem k tomu, že se nejednalo o místního občana, 
který by v Nepomuku hradil poplatek za svoz odpadu, byla totož-
nost majitele vozidla předána odpovědné osobě.

V úterý 10. října v době, kdy probíhaly vyprošťovací práce pře-
vráceného kamionu na Borku, byla hlídka MP upozorněna, že přes 
obec Klášter jezdí kamiony. Strážníci zjistili, že došlo ke špat-
nému značení objízdné trasy, která se měla vztahovat pouze na 
osobní vozidla. Nákladní vozidla nebyla odkláněna, jezdila nadále 
po silnici I. třídy, ovšem v místě dopravní nehody byla doprava 
řízena kyvadlově. Strážníci odkláněli osobní vozidla po objízdné 
trase.

V pátek 13. října ve večerních hodinách prováděla hlídka MP 
kontrolu na nádraží. Strážníci si všimli, že na místních toaletách 
se svítí a nejsou uzamčeny. Podrobnější kontrolou bylo zjištěno, 
že uvnitř se nachází muž, který měl v úmyslu zde přenocovat. 
Hlídkou byl z místa vykázán a dveře byly výpravčím uzamčeny. 

 
UPOZORNĚNÍ
Strážníci jsou často požádáni z různých důvodů o zjištění majitele 
vozidla v případech, kdy další osoba má na toto zjištění ze zákona 
nárok. Například může vozidlo stát v místě, kde došlo k havárii, 
a je zapotřebí neprodleně vyrozumět majitele vozidla, aby pře-
parkoval. Pokud při prodeji vozidla nejsou dodržena pravidla, 
zjištění majitele se v těchto naléhavých situacích zdržuje a často 
se stává, že nový majitel není dohledán vůbec. Proto si připome-
neme, na jakou důležitou povinnost nesmíme při prodeji vozu 
zapomenout a proč.

Pokud prodáváte nebo kupujete auto, musíte přeregistrovat 
majitele. Institut polopřevodu byl dávno zrušen. Podle zákona mají 
kupující a prodávající povinnost podat žádost o zápis změny vlast-
níka silničního vozidla do 10 pracovních dnů ode dne, kdy došlo 
k podpisu kupní smlouvy. Pokud by tato lhůta nebyla dodržena, 
hrozí prodávajícímu i kupujícímu pokuta. Prodávající se navíc 
může dostat do nepříjemné situace, kdy bude odpovědný za pře-
stupky, které spáchal nový majitel. Pokud prodávající poskytne 
kupujícímu k vyřízení přeregistrace plnou moc, vystavuje se tím 
riziku, že kupující včas auto nepřepíše. Doporučujeme proto, aby 
auto bylo kupujícímu předáno až poté, co dojde v registru silnič-
ních vozidel k přepisu.

Lucie Taušlová, velitel Městské policie Nepomuk
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Poděkování 

Tento příspěvek je velké poděkování firmě Klaus Timber a. s. za 
pomoc při bezbariérových úpravách v mém domě. I přes nepřízeň 
osudu si dokázala najít čas a chuť pustit se do přestavby, abych 
mohl dům využívat po nehodě. 

Dále děkuji firmě Koupelny Šota. Pan Mach vymyslel bezba-
riérové koupelny přesně na míru ke správnému, pohodlnému 
a praktickému užívání.

Veliké poděkování patří i chlapům, kteří to vše zrealizovali, 
zbourali, postavili a celé zkompletovali. Moc děkuji za vaši ochotu, 

pomoc, čas a podporu, zvláště v době, kdy sami jste měli práce 
nad hlavu.

Chtěl bych tímto poděkovat také Městskému úřadu Nepomuk 
a panu starostovi za pozitivní přístup a vyřízení mé žádosti o roz-
šíření chodníku, abych ho mohl používat s invalidním vozíkem. 
Současně děkuji za vytvoření parkovacího místa pro invalidy.

S úctou

Petr Punčochář
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Gymnázium Blovice získalo 
nejvyšší ocenění MŠMT

Gymnázium Blovice do nového školního roku vykročilo mimo-
řádným úspěchem. Ředitelka gymnázia Marcela Šustrová ve 
čtvrtek 14. září převzala z rukou ministra školství Mikuláše Beka 
bronzovou medaili Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy, 
která byla udělena malému regionálnímu gymnáziu za vynika-
jící pedagogickou činnost a příkladnou péči o kvalitu výchovně 
vzdělávacího procesu. Slavnostního předávání medailí, které 
proběhlo v zahradách Valdštejnského paláce, se kromě ředi-
telky školy zúčastnily i JUDr. Jaroslava Havlíčková, MBA, vedoucí 
odboru školství, mládeže a sportu Plzeňského kraje, a zástupkyně 
ředitelky Lada Kotlanová. 
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Po stopách Jakuba Jana Ryby

Již šestým rokem se během léta a začátkem podzimu v Plzeňském 
a Středočeském kraji koná festival J. J. Ryby. Obsahem programu 
je pohled na skladatelovo pestré symfonické, komorní, vokálně-
-instrumentální a duchovní dílo v souvislostech jeho předchůdců, 
současníků a následovníků. Rybův festival též podněcuje hudební 
skladatele k vytvoření nových skladeb, které jsou koncertně pro-
vedeny v rámci tohoto festivalu. Současně probíhají vzdělávací 
semináře a workshopy. 

J. J. Ryba byl nejen hudební skladatel, ale i velmi progresivní 
učitel. Za zmínku ale stojí jeho osobnost jako taková. 

Letošní ročník festivalu pojala ZUŠ Nepomuk jako interaktivní 
turisticko-vzdělávací workshop, ve spolupráci se společností 
Anthonea Musica. Tato akce byla uspořádána 27. září pro žáky  
5. a 6. ročníků hudební nauky. Naše cesta začala ve Starém Rožmi-
tále na hřbitově a u kostela Povýšení svatého Kříže. V kostele jsme 
se mohli dotknout dobových varhan, ze kterých se od roku 1796 
každoročně na Štědrý den rozezní Česká mše vánoční. Odtud jsme 
se vydali v posledních stopách Jakuba Jana do Voltuše, k mohyle 
na vrchu Štěrbina. Na tomto místě Ryba dobrovolně ukončil svůj 
život. Cestu jsme zakončili v rožmitálském muzeu, kde je velká část 
expozice věnována právě Rybovi. Během celé cesty žáci dostávali 
podněty k přemýšlení, k diskuzi a nemalý prostor k vyjádření svých 
názorů. Během celé cesty jsme konfrontovali, doplňovali a třídili 
dostupné informace za asistence odborníka pana Šimona Kaňky 
ze Společnosti J. J. Ryby. Na každém místě probíhaly aktivity pod-
něcující žáky se hluboce zamyslet, dát si informace do souvislostí 
a propojit je se současností. Následující aktivita byla posledním 
zamyšlením a zapsáním v muzeu:

Co byste chtěli J. J. Rybovi říct, kdybyste měli 
možnost se s ním teď potkat?
Některé z odpovědí:
… dobrý den, pane Rybo, Váš život byl smutný, ale prožil jste i spoustu 
hezkých momentů, které jste mohl sdílet. Měl jste příležitost stát se 
filozofem, ale ukončil jste to…
… Váš život byl docela krátký a smutný, určitě jste byl výborný sklada‑
tel a učitel, svůj život jste zakončil docela brzy, ale asi jste k tomu měl 
důvod, když lidi kolem jsou nechápající…
… neměl jste to dělat, vyřešilo by se to…
… chtěla bych Vás poznat…
… jak jste dokázal napsat 1 500 skladeb?
… viděli jsme Tvůj pomník a mohylu, šli jsme do muzea a strašně se mi 
to líbilo, nechápu, jak tě napadlo se zabít…
… Jsi skvělý skladatel a varhaník. Dobrou noc, Jakube. Ztratil jsi svou 
rodinu, žáky a sbor…

Lenka Kohoutová, ředitelka ZUŠ Nepomuk

Gymnázium Blovice bylo jedinou institucí, která v tomto ročníku 
medaili MŠMT obdržela.

V doprovodném medailonku předneseném během slavnostního 
ceremoniálu stálo:
„Gymnázium Blovice je menší škola, čítající přibližně 350 žáků. Ve škole je 
kladen zvláštní důraz na individuální a přátelský vztah mezi pedagogy 
a žáky, který však není na úkor úrovně výchovy a vzdělání. Gymnázium 
se vyznačuje vstřícným a profesionálním přístupem k dětem se speciál-
ními vzdělávacími potřebami i k těm mimořádně nadaným. Tím je škola 
zvláštní a jedinečná. Intenzivně spolupracuje se základními a vysokými 
školami v regionu a je jednou z fakultních škol Západočeské univerzity 
v Plzni. Gymnázium se vyznačuje také tím, že v návaznosti na své nejlepší 
tradice pečuje o kvalitu výchovně vzdělávacího procesu uplatňováním 
progresivních metod a forem práce. S tím souvisí aktivní zapojení školy 
do projektů pomáhajících zvyšovat materiální zabezpečení výuky i pro-
fesionální kvality pedagogů.“

Toto významné ocenění je důkazem toho, že i malá regionální 
gymnázia jsou schopna odvádět dlouhodobě vynikající práci.

Lada Kotlanová a Pavlína Fialová, Gymnázium Blovice

foto MŠMT

foto Jaroslava Špačková
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Zprávy ze Základní školy Nepomuk

Máme tady listopad a s ním spojené čtvrtletní hodnocení pro-
spěchu a chování našich žáků. Jako každý rok se uskuteční třídní 
schůzky, které letos připadly na čtvrtek 16. listopadu. Tento den 
se také uskuteční setkání rodičů žáků devátých tříd se zástupci 
některých středních škol z našeho regionu. V přijímacím řízení 
se chystají velké změny, a tak bych rád pozval k nám do školy 
všechny rodiče, aby získali co nejvíc informací.

Velkou radost nám dělají naši atleti, kteří nás opět úspěšně 
reprezentovali – tentokrát v přespolním běhu. Snažíme se své 
žáky co nejvíce podporovat ve sportování a všestranně je pohy-
bově rozvíjet. Věříme, že zdravé návyky jsou to, co má škola, kromě 
vědomostí, dát dětem do života.

Školní život není jen sezení v lavicích, ale také učení formou 
zážitků. Naši deváťáci, stejně jako v loňském roce, podnikli školní 
zájezd do Velké Británie. Reportáž z cesty přineseme v příštím vydání 
Nepomuckých novin. Kromě podpory výuky anglického jazyka se 
snažíme i o rozvoj druhého cizího jazyka, který ve škole vyučujeme, 
a to je němčina. Také tady chystáme výjezdy. Máme naplánovanou 
předvánoční Vídeň a na jaře bychom se rádi vypravili do Berlína.

Z uplynulých akcí bychom ještě rádi připomněli školní kolo sou-
těže Přírodovědný klokan, autorské čtení na prvním stupni či okresní 
kolo ve florbalu. Druháci navštívili divadlo Alfa a deváťáci se zúčastnili 
festivalu Posviť si na budoucnost, kde se blíže seznámili s nabídkou 
středních škol. Moc se těšíme, až budeme moci představit novou 
školní knihovnu, kterou už brzy pro žáky otevřeme.

Mnoho krásných dní a spoustu pohody přejeme všem žákům, 
rodičům a obyvatelům Nepomuka a okolí.

Jaroslav Tolar, ředitel

foto archiv ZŠ Nepomuk
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Družstvo ZŠ Nepomuk se poprvé zúčastnilo 
republikového finále Odznaku všestrannosti
Na vrcholném klání 14. ročníku projektu Sazka Olympijský víceboj, 
který hostil atletický stadión VUT v Brně od 6. do 8. září, poměřili 
své síly a dovednosti žáci druhého stupně naší školy s více než 
600 mladými sportovci ze 189 škol České republiky. Čtvrteční 
slavnostní zahájení republikového finále odstartovalo zápolení 
v deseti disciplínách: skok daleký, skok přes švihadlo, hod krike-
tovým míčkem, sprint 60 m, hod medicinbalem, trojskok z místa, 
lehy-sedy, shyby, kliky a výběrová disciplína běh 1000 m, plavání 
nebo dribling. V krásném areálu a za příznivého počasí si naši žáci 
zlepšovali osobní rekordy a nezapomínali ani na jednu z olym-
pijských hodnot – fair play. Blahopřejeme k předvedeným výko-
nům a děkujeme za úspěšnou reprezentaci školy svým atletům: 
Karolíně Čekanové, Viktorii Klášterkové, Rozálii Skalové, Anežce 
Vokáčové, Jonáši Fialovi, Oskaru Kotišovi, Tadeáši Šmerákovi 
a Janu Ticháčkovi. Poděkování za celoroční přípravu na soutěž 
OVOV, která probíhala i o prázdninách, patří především panu 
učiteli Pavlu Pelcrovi. Trénink a nácvik na tartanovém povrchu, 
na kterém většina disciplín probíhá, nám umožnila Základní škola 
Blovice. Za to této škole děkujeme.

Družstvo ZŠ Nepomuk na republikovém finále Odznaku všestrannosti

Účastníci přespolního běhu 

Skok přes švihadlo na finále OVOV v Brně

Přespoláček
Dne 27. září se žáci ZŠ Nepomuk zúčastnili finále okresního kola 
v přespolním běhu, které pořádal DDM Stod. Poprvé se závodu 
zúčastnili i žáci z prvního stupně, již běželi individuální závod. Žáci 
druhého stupně startovali v rámci družstev. Mladší žačky svůj závod 
ovládly a postoupily do krajského kola, které proběhlo 11. října v Bor-
ském parku. Starší žáci obsadili krásné druhé místo. Na medaile 
v závodech dosáhli: Karolína Čekanová (1. místo) a Tereza Malá  
(2. místo) na trati 1 500 metrů, Matěj Wallenfels (2. místo) na trati  
1 500 metrů a Jan Ticháček (3. místo) na trati 3 000 metrů. K dosa-
ženým výkonům gratulujeme a přejeme další radost z pohybu.

Tělocvikáři ZŠ Nepomuk
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Listopad ve Fénixu

Nejaktuálnější informace najdete na našem webu  
www.fenix-nepomuk.cz, facebooku @FenixNepomuk  

a na Instagramu – najdete nás pod celým názvem  
Volnočasové centrum Fénix Nepomuk.  

Tel. 606 032 707, fenix@urad-nepomuk.cz 

Přihlášky přijímáme nejlépe elektronicky, vyplněné na našich webových 
stránkách, případně osobně v kanceláři. Místo na kurzu je platné po zapla‑
cení přihlášky. Každý kroužek i seminář má svoji minimální kapacitu, kterou 
je potřeba naplnit pro jeho otevření. V případě nenaplnění a tedy zrušení 
kurzu vás budeme informovat, pokud na vás budeme mít správný kontakt.

Otevřený Fénix: domluvte se a využijte vybavení ateliéru nebo zrcadlo‑
vého sálu jen pro sebe (bosu, velké míče, overbally, činky, jógamatky). 
Vstupné 200 Kč/hod.

Andělské vánoční tvoření
Nenech se zaskočit a vyrob si dárky a dekorace na Vánoce včas! 
Kde: Fénix Nepomuk Kdy: 4. listopadu 2023

Poslední volná místa v kurzech:
•  Rozmluv se anglicky: Kroužek pro děti 14+. Příprava na přijímací 

zkoušky na střední školu. Nenásilnou a hravou formou skrze 
hry a obrázky se s Ellou rozmluvíte anglicky. Vedoucí kroužku: 
Ella Anita Smith.

•  Přírodovědný kroužek: Pro děti se zájmem o chov terarijních 
a domácích zvířátek, kteří se chtějí dozvědět zajímavosti z jejich 
života. Přírodovědná tématika – procházky po okolí, seznámení 
s přírodou a zvířaty, péče o zvířátka aj., úterý 15:15–16:15 hodin.

Kancelář: pondělí až pátek 8:00–12:00 hodin 
nebo po telefonické domluvě

Přeji krásný podzimní čas.

Petra Voblizová, koordinátor Volnočasového centra Fénix

Děti pekly ve Fénixu lívance
Hodina vaření s dětmi byla zážitkem, který nám všem zanechal 
úsměvy na tvářích a plná srdce. Pečení lívanců se stalo výjimeč-
ným dobrodružstvím, kdy jsme se nejen nasytili sladkými dob-
rotami, ale také si užili bezpočet okamžiků radosti a vzdělávání.

Když jsme se rozhodli strávit společný čas u sporáku, byli jsme 
plni očekávání. Děti byly zvědavé a já nadšená, že je mohu zasvětit do 
tajemství pečení lívanců. Připravili jsme všechny potřebné ingredi-
ence – mouku, vajíčka, mléko, 
cukr a sodu a samozřejmě 
i  trochu džemu, tvarohu, 
skořice a šlehačky na ozdobu.

Už samotná příprava 
těsta byla zábavou. Děti 
měly radost, když mi mohly 
pomáhat s měřením ingre-
diencí a  mícháním těsta. 
Smích byl slyšet po celém 
Fénixu. Bylo krásné vidět, jak jsou děti do procesu zapojené a nad-
šené z toho, jak vzniká něco sladkého.

Když jsme přešli k samotnému pečení, děti se chopily naběra-
čky na těsto a začaly tvořit lívance na pánvičce. Pečení bylo samo-
zřejmě spojeno s nezbytnými otázkami jako „Kdy je ten lívanec 
hotový?“ a „Můžeme ho obrátit teď?“ 

A pak přišel závěr – lívance byly hotové a připravené k ozdobení 
různými ingrediencemi. Bylo skvělé vidět, jak si děti kreativně 
zdobí své lívance a jak je s hrdostí ukazují.

A pak jsme si všichni sedli ke stolu, lívance jsme ochutnali a sdí-
leli naše zážitky, které nám připomínají, jak je důležité trávit čas 
s dětmi, učit se a tvořit společně.

Petra Voblizová (redakčně kráceno)

foto Miroslava Beníšková

Univerzita třetího věku 
Koncem září i v Nepomuku začala Univerzita třetího věku, která trvá 
tři roky, což je celkem šest semestrů. Za každý úspěšně absolvovaný 
semestr obdrží student pamětní list. Na konci ho čeká promoce na 
vysoké škole v Praze. 

Univerzita třetího věku je součástí celoživotního vzdělávání, které je 
důležité pro každého člověka, stejně jako společenský kontakt. U3V se 
mohou zúčastnit lidé ve starobním nebo invalidním důchodu, kteří se 
chtějí něco nového se dozvědět a dále se rozvíjet. Téma si vybírají stu-
denti sami podle toho, co je zajímá. Každý semestr je jiný, nyní probí-

ráme „Pozoruhodný svět hub“. 
Je to téma zajímavé a poučné. 

Kurzy se konají ve Fénixu 
jednou za čtrnáct dní. Zveme 
mezi sebe každého, kdo má 
chuť se něco nového přiučit 
a popovídat si. Budeme rádi, 

když se k nám přidáte. Věřte, že i ve vyšším věku se člověk má stále 
co učit a může rozšiřovat své vědomosti. Toto je jedna z forem, 
kdy se svým způsobem vrátíme do školních lavic a do kolektivu, 
ve kterém se cítíme dobře.                                               

Věra Hajšmanová, lektorka

foto Věra Hajšmanová
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Degustační
menuSvatomartinské menu

Husí kaldoun 

99,-
400 g Konfitované husí stehno, červené zelí, 

bramborový knedlík 

565,-
Svatomartinský rohlíček, tvaroh, rum, švestky 

159,-

11. 11. - 13. 11.

V naší restauraci uvaří

večer

Gastro
sommelierský24. 11. 19:00

Rezervujte si místo u Hany Šulcové na e-mailu hana.sulcova@angusfarm.cz

Nenechte si ujít zábavný večer plný skvělého jídla a pití. Těšíme se na vás!

Dominik Unčovský, 
aktuální vítěz národního kola prestižní 
kuchařské soutěže Bocuse d‘Or a amba-

sador Makro akademie. 

David Král, 
trojnásobný vítěz soutěže 
Bohemia Sekt Trophée.

Jeho parťákem na
 place bude sommelier

Nepomucké noviny / listopad 2023
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Vladimír Vokurka – rok první 
Bilanční rozhovor se starostou Vladimírem Vokurkou

Po komunálních volbách loni v září se stal novým starostou Nepomuku Vladimír 
Vokurka. Rok uplynul a tak jsme se sešli, abychom se ohlédli za tím, co se událo.

Text a foto: Hana Staňková

Nepomucké noviny / listopad 2023

Když jste před rokem nastoupil do funkce, zmínil jste čtyři 
priority, dořešení sjezdu u Třebčic, rekonstrukci náměstí, 
bytových domů a kanalizace. Jak to vypadá nyní?

Co se týče sjezdu u Třebčic, vše, co bylo v naší kompetenci, jsme 
udělali. V současnosti je tento sjezd zahrnutý do národního plánu 
investic Ředitelství silnic a dálnic. To, že tam zařazen je, je jedna 
věc, ale jestli bude postaven za rok, za dva, nebo za deset let, je čistě 
na rozhodnutí v Praze v součinnosti s krajem. Projekt na sjezd je 
hotový, ale nyní jej zbrzdilo paradoxně rozhodnutí zařadit celou sil-
nici I/20 od Plzně až do Českých Budějovic do systému tří pruhů. To 
znamená přidat do všech kopců stoupací pruhy, protože když se teď 
sjedou tři kamiony, už to za nimi jede jako vlak. Prověřuje se, jestli 
je sjezd navržen tak, aby to s rozšířením silnice nijak nekolidovalo.

Nám už zbývá jenom tlačit vše k realizaci. Na dvacítce mezi 
Plzní a Nepomukem je rozjednaný obchvat Losiné, o stoupacích 

pruzích do Vlčtejna už mluvil ministr Ťok před lety a do dneška 
se nic neděje, osmdesát let se diskutuje o obchvatu Kasejovic. 
Příští rok má být řešena křižovatka smrti u Prádla, těch projektů 
na této silnici je moc.

Další prioritou bylo náměstí, tam už se pracuje.
Opravili jsme kousek dlažby před Obchodním centrem Úslava, 
parkoviště před bývalým zlatnictvím a do adventu bychom rádi 
měli hotovou novou terasu před budovou úřadu „B“ a před oběma 
budovami napojovací chodník k parkovišti, aby se tam pohodlně 
dostal i člověk s kočárkem nebo vozíčkář. Chtěli bychom vydláž-
dit i proluku mezi budovami úřadu a postavit tam zastřešené 
stání pro kola.

Když jsme měli sezení s firmou, která opravovala podobné 
náměstí v Kašperských Horách, a sdělili jsme jim představu, že 
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by mělo naše náměstí zůstat v kameni, tak, jak je, řekli nám na 
rovinu, že by to bylo tak drahé a náročné, že to nikdo dělat nebude.

Byl bych velmi rád, kdyby tedy řešení bylo hezké i účelné. 
S Pavlem Kroupou jsme odladili vizi, aby kolem kašny a kolem 
svatého Jana zůstala původní dlažba na ukázku, ale na frekven-
tovaných místech se položil materiál, který bude rovný.

Budeme to dělat po částech a bude to trvat trochu déle, než 
jsem si myslel. Nevím, jestli tenhle závazek stihnu do konce svého 
volebního období naplnit, ale začneme tou nejrozbitější částí tady 
před úřadem, kde už si několik aut poškodilo spodky, a pak by se 
pokračovalo na druhé straně.

Co další položka vašeho seznamu, bytovky?
Byl vypsaný dotační titul na revitalizaci sídlišť. Vypadalo to krásně, 
že zadáme, ať nám někdo nakreslí úpravy celého sídliště a uděláme 
to komplet. Nicméně ta výzva byla velice rychle stažena, někdo to 
asi měl v nějakém větším městě připravené a bylo to trochu na 
míru. My jsme ani nestihli podle toho zadání veřejné projednání 
s architektem a už byla vyčerpaná alokace a uzavřená výzva.

Teď máme na úřadu nového zaměstnance inženýra Kabáta, 
který je specialistou na pozemní komunikace. Věnujeme se sta-
rému sídlišti v Nepomuku, chtěli bychom postupně dělat takové 
úpravy, aby pouze nemizela zeleň a nepřibývala parkovací místa. 
Určitě chci jít cestou, že pokud lidem navýším počet parkovacích 
míst, budu potom přísnější v postihování toho, když někdo bude 
parkovat na zeleni. Řešíme smlouvu s panem doktorem Väterem 
o výpůjčce pozemku, kde by mělo vzniknout jedno větší parkovi-
ště, mezi bytovkami mají být vybudována další dvě, ale chceme to 
dělat citlivě, projednávat to s jednotlivými SVJ, abychom vyhověli 
požadavkům lidí. Určitě to bude náplní příštího roku.

A co nová výstavba?
Tam nám sebrala vítr z plachet situace po covidu, kdy některé 
materiály vůbec nebyly, což velice zvedlo ceny, pak válka na Ukra-
jině, kvůli které vyletěly ceny energií a pohonných hmot. Všechny 
náklady tedy vzrostly. Kvůli této situaci jsme si svolali zájemce 
o výstavbu v lokalitě Pod Oborou a osvětlili jim možné ceny a pro-
věřili zájem. Na základě výstupů jsme od investice nakrátko upus-
tili. Povedlo se nám tam odkoupením dalších pozemků vyřešit 
variantní možnost zbudování příjezdové komunikace. Momen-
tálně řešíme právě přístupovou komunikaci s Lesy ČR. Jdeme 
krok po kroku. Město nemá volné byty, takže možná nebude 
všechno rozparcelováno pro zástavbu rodinných domů, ale v části 
může vzniknout i bytový dům města. Ve hře jsou ale i jiné loka-
lity. Pokud chceme opravovat naše staré bytové domy, v Kubíkově 
ulici, v Nádražní ulici, Na Vinici a bude potřeba více zasáhnout 
do konstrukcí, budeme muset nájemníky někam přestěhovat 
a my momentálně nemáme kam. Chceme určitě získat budovu 
bývalého finančního úřadu, kterou bychom rádi přestavěli na 
nějaké dostupné bydlení. Nechceme vyloženě malometrážní byty, 
ale spíše startovací byty pro mladé, aby měli kde bydlet, než se 
zmohou na něco většího nebo vlastního.

O dostupném bydlení se hodně diskutuje na státní úrovni, je 
skutečně podporováno?

Na dostupné bydlení jsou vypsány dotační tituly, ale, a to je za ten rok 
moje největší zklamání nebo rozladění, my na naší úrovni, v komu-
nální politice, děláme, co můžeme, ale absolutně se nedá předví-
dat, co bude dělat stát. Například bez jakékoliv diskuze nám bylo 
oznámeno, že nám tady končí finanční úřad. Krajský ředitel dostal 
nařízeno, že má zakázáno o tom s kýmkoliv mluvit. Čekal bych, že 
nás na to někdo připraví a řekne, že je to nutnost na základě té a té 
studie. Nechci si na stát jenom stěžovat, jsou věci, které podporuje, 
ale pro starosty to v tomto období není úplně jednoduché.

Nyní jsou vypsané dotace, nicméně už dneska víme, že Mini-
sterstvo pro místní rozvoj na příští rok dostane 50 % finančních 

prostředků, což znamená, že i my dostaneme z toho relativně 
mála půlku, pokud uspějeme. A potom přijde na řadu citlivé roz-
hodování, do jaké investice jít a jakou oželet. V dalším bodě se 
máme bavit o kanalizaci a infrastruktuře. Vytipujeme vždy něja-
kou ulici a tu opravujeme, ideálně i s tím, co je v zemi. Například, 
když víme, že tam ještě leží litina, která tam je přes padesát let. 
Momentálně jsme uvažovali o Husově ulici, vyřešit, co je špatně 
s vodou a kanalizací, a potom dát nový povrch. Ale čerstvé infor-
mace o krácení dotací mohou vše změnit. Jsme v období, kdy se 
sestavuje rozpočet, a to je jedno z nejtěžších období v roce. Jakmile 
už se shodneme na tom, do čeho chceme investovat, tak máme 
scénář pro příští rok a můžeme jet. Kdežto teď mícháme kostky 
v hrnečku a doufáme, že z toho vypadne správná volba.

Už se rýsují hlavní investice pro příští rok?
Těch možných investic je tolik, že kdybych měl půl miliardy nebo 
miliardu, bylo by snadné ji utratit. Nedávno mi volala ředitelka 
ZUŠ paní Kohoutová, že je vypsaná dotace na výstavbu ZUŠky, 
o čemž se tu léta mluví. Je ale potřeba rozhodnout, jestli stavět 
novou ZUŠku, nebo ji přesunout do budovy staré školy na náměstí, 
kterou chceme oživit. 

Musíme být připraveni na to, že se Nepomuk bude rozrůstat. 
Dochází nám kapacity ve školce, velká naplněnost je i ve škole, proto 
budou potřeba přístavby obou škol. U té základní školy máme slí-
bených devět milionů od místní akční skupiny na specializované 
učebny. U mateřské školy by se jednalo o přístavbu z dotace na pod-
poru dětských skupin, protože do nich mohou být nově zařazeny 
i daleko menší děti, než dosud zákon povoloval. Otevření Alzheimer 
Home a potenciální výstavba na místě bývalého areálu Tesasu, nová 
čtvrť U Daliborky, nás také kapacitně dohání, a to na čistírně odpad-
ních vod. Musíme uvažovat o jejím rozšíření nebo výstavbě nové. 
Prověřujeme možnost vystavět novou ČOV pod Korýtky směrem 
k Třebčicím. Také spotřeba vody roste s vývojem města. K potížím 
dochází na jaře, když lidé napouštějí bazény. Pokud nenajdeme nové 
zdroje, mohl by nastat markantní problém.

A roste Nepomuk?
Teď jsme paradoxně malinko klesli, ale pokud víme o rozběhu 

soukromé výstavby a sami chceme stavět, tak se ten růst dá před-
pokládat. Je dobré být připraven.

Máte bližší informace k té soukromé výstavbě?
Projekt U Daliborky je tam na plotě krásně představen. Údajně už 
se ozývají i zájemci. U polikliniky má vyrůst pětipatrový bytový 
dům, už je vyměřen demoliční výměr na starou kotelnu s garáží, 
co tam stojí. Ale protože jsou to soukromé investice, tak mám kusé 
informace. U rodinných domů máme zájemce o lokalitu V Korý-
tkách, kteří by stavěli, ale je tam nedořešená kanalizace. Proto 
se snažíme celou tu lokalitu odkanalizovat směrem k Třebčicím.

Jaké jsou v Nepomuku pracovní příležitosti?
Ohromně zajímavé bude, co udělá s trhem práce otevření 

Alzheimer centra. Má tady vyrůst v blízké budoucnosti Lidl, což 
je další možnost. Otavské strojírny také hledají, tam se jedná 
spíš o chlapy. Nebudu tajit, že v naší lokalitě asi není problémem 
zaměstnanost mužů, ale zaměstnanost žen je trochu bolavější 
místo, obzvlášť když se jedná o dámy čtyřicet plus. Vždycky jsme 
byli spádoví na Plzeň. Rychlíkem jste v Plzni za 28 minut a osobá-
kem za tři čtvrtě hodiny, což není úplně špatné. Překvapilo mě, 
že spousta lidí z Nepomucka pracuje v Horažďovicích, další jezdí 
do Přeštic, Letin, do Blatné, do míst, kam není dobré spojení. 

Bude nadále v Nepomuku fungovat úřad práce?
Úřad práce se budu snažit samozřejmě zachovat, protože jsme byli 
vytipováni jako jedna ze tří sociálně ohrožených ORP v našem kraji. 
Důvody jsou, že máme jednu z nejstarších populací, odlehlost od 
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Plzně jako krajského města a poměrně vysoká nezaměstnanost. 
Myslím si, že je to spjaté s dřívější sociální politikou, že jsme sta-
věli domy pro starší lidi, domy pro sociálně znevýhodněné lidi, 
tak jsme si to trochu vyrobili sami.

Nyní tedy potřebujeme přitáhnout mladé rodiny?
Přesně tak a pevně věřím, že tomu pomůže právě výstavba 

U Daliborky a příprava pozemků pro bydlení V Korýtkách a Pod 
Oborou. Budeme se snažit také atraktivně opravit naše domy 
a připravit pokud možno parcely, aby je mohl ten, kdo má zájem, 
zastavět. Cílem je zvýšit standard a omladit město. 

Můžeme nabídnout i služby?
Je tu málo krámků a služeb v soukromém sektoru. Ve srovnatelně 
velkých sídlech, jako například v Blovicích, když půjdete z náměstí 
kterýmkoliv směrem, potkáte krámek či provozovnu jednu za 
druhou. Tady to nějak nefunguje. Ještě nedávno bylo na náměstí 
plno mrtvých domů a dominantou je opuštěná škola. Proto jdeme 
právě myšlenkovým směrem oživit ten největší dům, přesunout 
tam ZUŠku, knihovnu a umístit tam nějaké služby. Když otevírali 
opravenou knihovnu v Písku, což je dost podobná budova, byl jsem 
se tam podívat. V přízemí jsou krámky, cukrárna a další lákadla.

Máme Malou letní scénu, vnitroblok, tam kdyby se povedlo 
udělat lepší zázemí pro akce, toalety, zastřešit nádvoří a vrátit tam 
kino? Mamky s kočárky by si tam mohly sednout, půjčit si knížku 
z knihovny… Bude to běh na dlouhou trať, ale?

Zatím máme celou budovu digitálně zaměřenou, dokonce ve 
2D a 3D profilu, takže dokážeme budovou procházet, což je pro 
projektanty svatý grál. 

Jak to vypadá s rekonstrukcí sportovní haly?
Na sportovní halu máme hotovou studii. Na první kolo otevřeného 
výběrového řízení na prováděcí dokumentaci se nám přihlásili 
pouze dva zájemci, jeden z Prahy, druhý z Brna.  Částky nabídli 
takové, že jsme řízení zrušili, protože šest milionů za výkresy je 
trochu dost. Půjdeme do druhého kola, rozvolníme podmínky 
výběrového řízení, hlavně čas na zpracování a uvidíme, co to udělá, 
naše průzkumná cena byla o dva miliony níž. Halu budeme muset 
na zimu provizorně zateplit a asi za peníze města zmodernizu-
jeme osvětlení, protože tam vznikají největší energetické ztráty. 

Jak hodnotíte spolupráci s  Městským úřadem a  se zastu- 
pitelstvem? 

Mám dobrý pocit z toho, že jakmile bylo po volbách, začalo zastu-
pitelstvo pracovat bez jakýchkoliv problémů nebo emocí. A k úřadu 
není z mé strany žádná výtka. Na jeho činnost chodí během roku 
spousta kontrol, a pokud se nějaký nedostatek vyskytl, okamžitě 
jsme ho řešili. V tuhle chvíli nemáme žádný odbor, který by měl 
nějaký závažný problém. To, že někdo omarodí a nakupí se práce, 
to je běžný stav. Náš stavební úřad řada firem, které s městem 
spolupracují, dává za příklad. 

Jak je na tom Nepomuk finančně?
U lidí, ke kterým se chodíme finančně vzdělávat, jsme braní za 
finančně zdravé město.  

Co mne však trápí? Měli jsme termín na podání dotací do dubna. 
To musíte striktně dodržet, jinak vás vyřadí. Ministerstvo pro 
místní rozvoj mělo rozhodnout do konce srpna. Máme konec října 
a ono nic. Je pak těžké dodržovat rozpočet. Počítali jsme s tím, že 
opravíme ulici Za Výtopnou a U Potoka, ale teď to buď uděláme za 
své, nebo nám ty peníze zbydou, převedeme je na příští rok, ale 
zdaníme je. Proto jsme v září překopali rozpočet, abychom našli, 
kde dokážeme ještě něco smysluplně proinvestovat. Uvidíme, co 
se nám povede, protože když to řešíte takhle pozdě, jste odkázán 
na to, jaké mají firmy volné kapacity a jaké bude počasí. Ať MMR 
rozhodne nebo ne, my už děláme na ty cesty výběrové řízení 

a smlouvu musíme napsat tak, že nějaká část se vyhotoví určitě 
a nějaká část bude podmíněna získáním dotace. 

Máte nějaký kontakt s partnerskými městy?
Nejživější vztah je se dvěma, s Kemnathem, který je nejblíž, a pak 
s Brazílií i díky studentům, kteří sem za pomoci konzulátu jeli. 
Nejdelší kontakty máme se Swalmenem, ale ten už není samo-
statný, patří pod sousední větší město. V červnu příští rok bych 
měl zajet domluvit s novým vedením možnou spolupráci. Mohli 
bychom se vrátit ke kořenům, což byly hlavně výměnné pobyty 
dětí ze školy a to pořád Evropská unie v rámci Erasmu podpo-
ruje, takže by to nemuselo jít za městskou kasou, ale šlo by najít 
takovou cestu, která by dětem pomohla s jazykovým a poznávacím 
rozvojem a byla podpořena z evropských peněz.

Je něco, co se za ten minulý rok vyloženě povedlo?
Mám radost, že se v rámci rekonstrukce dvacítky udělala deš-
ťová kanalizace. Jsem rád, že se při tom udělal i chodník, že se 
lidi nebrodí bahnem. Nebo nahoře Na Vinici chodník k obchodu, 
snad i chodník v Blatenské ve Dvorci. Jsou to kolikrát takové 
malé radosti.

A něco, co vypadalo dobře a nedopadlo?
Zklamán jsem ze sportovní haly. Bohužel už neexistují možnosti 
jako v době starostování pana Michka, kdy by člověk bouchnul do 
stolu a řekl, uděláme to takhle a takhle, a udělalo se to tak. Úřední 
šiml se hrozně prodražuje a prodlužují se doby realizací. Když jsme 
podávali žádost na cyklostezku k Borku, tak nám bylo naznačeno, že 
pokud to neklapne teď, tak kvůli ořezávání dotací už taková šance 
nebude. Budu doufat, že ta naše žádost bude mezi těmi úspěšnými. 
Protože jinak strčíme dva roky práce do šuplíku a budeme čekat, 
jestli nastane situace, kdy bychom to mohli vytáhnout. 

Dopřál jste si dovolenou, nějaký relax?
Když jsem pracoval v Unibricku, bylo tam otevřeno sedm dní v týdnu 
a v létě jsem najel spoustu kilometrů na kole a spoustu kilometrů 
odplaval. Když jsem byl místostarosta, tak jsem říkal, že to jde nějak 
k horšímu. Neptejte se mě, kolikrát jsem byl na kole letos.

S manželkou jsme měli prodloužený víkend ve Varech a v Českém 
ráji. Je to časově opravdu náročná práce. Asi nedokážu jen tak 
vypnout a udělat si čas na sebe.

A už vás někdo pochválil?
Musím říct, že je to vzácné, ale stalo se to.

Poměr stěžovatelů k těm, co chválí, je markantně vyšší. Starosta 
může za to, že někde nesvítí světlo, že teče kalná voda, že vedle 
po dešti je něco zaneseného. Je to pestrý život a jeden z kolegů na 
setkání starostů řekl, že jenom sebemrskač se stane starostou. Je 
to třeba brát trochu s úsměvem.

Co byste chtěl říct na závěr?
Těším se na to, jestli se další stopička oprav na náměstí povede 
do adventního trhu. 

Náměstí jistě prokoukne příští rok, kdy by měla být vyměněná 
okna na radnici a opravená rozpraskaná fasáda. A velmi bych si 
přál, aby se povedlo dotáhnout sjezd u Třebčic, opravily se zase 
nějaké povrchy ulic s chodníky a alespoň část bytových domů. 
Aby naše domy nepůsobily jako popelka, když se okolní soukromé 
bytovky rozsvítily rekonstrukcemi a zateplením tak, že Nepomuk 
začíná vypadat k světu a dávat se dohromady. 

Přeji nejen sobě, ale všem, aby naše město vstoupilo do podvě-
domí jako hezké místo, kde chce člověk bydlet a kde se dobře žije.

Děkuji za rozhovor.

Nepomucké noviny / listopad 2023
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Činnost Jednotky  
sboru dobrovolných 
hasičů Nepomuk 

V období od 16. září do 15. října byla jednotka sboru dobrovolných 
hasičů povolána Krajským operačním střediskem Hasičského 
záchranného sboru Plzeňského kraje ke třem událostem. 

Ve večerních hodinách dne 28. září jsme vyjížděli s dalšími třemi 
jednotkami do Dvorce, odkud byl nahlášen kouř z průmyslového 
objektu. Průzkumem na místě bylo zjištěno, že šlo o souběžné 
pálení na soukromém pozemku a vycházející páru ze sušárny 
v průmyslovém objektu. Jednalo se tedy o planý poplach.

V úterý 3. října jsme byli po 21:00 vysláni na železniční trať č. 191 
mezi stanice Nepomuk a Srby, kde osobní vlak narazil do padlého 
stromu. K události jsme vyjeli s technikou CAS 20 Tatra Terrno 
a DA Mercedes Sprinter. Při nehodě naštěstí nedošlo ke zranění 
osob, došlo ale k poškození lokomotivy a trakčního vedení. Po 
dohodě s jednotkou HZS Správy železnic a vlakvedoucím byli 
pomocí našeho dopravního automobilu převezeni cestující na 
nádraží v Nepomuku-Dvorci. Poté se naše jednotka vrátila zpět 
na základnu. Trať byla zprovozněna až po půlnoci.

K dopravní nehodě osobního auta na silnici I/20 pod Životicemi 
ve směru na Nepomuk jsme vyjeli s jednotkou HZS Nepomuk 
a dalšími složkami integrovaného záchranného systému. Jednu 
zraněnou osobu po ošetření na místě transportovala sanitka do 
nemocnice. Hasiči provedli zabezpečení místa nehody, protipo-
žární opatření a po dobu vyšetřování usměrňovali v místě provoz. 

Profesionální jednotka HZS Plzeňského kraje ze stanice Nepo-
muk vyjela v uvedeném období k 29 zásahům. Jednalo se například 
o dopravní nehodu dvou osobních aut u Plánice, kde bylo potřeba 
vyprostit řidiče z jednoho z vozidel, kterého následně transpor-
toval vrtulník letecké záchranné služby do nemocnice, dále spo-
lupráci s pyrotechnickou službou Policie ČR při otevření starého 
trezoru určeného k uskladnění pyrotechniky v Nových Mitrovicích 
nebo dopravní nehodu kamionu na silnici I/20 u Borku, při které 
došlo k úniku cca 200 litrů nafty do půdy.

Činnost Sboru dobrovolných 
hasičů Nepomuk

Nepomucké noviny / listopad 2023

V pátek 22. září se náš oddíl mladých hasičů prezentoval na Fes-
tivalu volného času, který se konal v nepomucké základní škole. 

V sobotu 23. září se Jana Klášterková a Jessica Skalová zúčastnily 
Mistrovství ČR v běhu na 60 metrů s překážkami v Brně. V kate-
gorii starších dívek Jana obsadila s časem 12,79 sekund pěkné 
37. místo ze 120 účastnic.
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Několika soutěží se v uvedeném období zúčastnila družstva 
mladých hasičů, například Závodu hasičské všestrannosti a bran-
nosti ve Střížovicích, který se konal poslední zářijovou sobotu. 
V kategorii mladších jsme obsadili místo třetí a sedmé, v kategorii 
starších osmé. Dorostenci skončili první a současně postoupili 
do krajského kola.

V sobotu 14. října jsme vyrazili na soutěž do Blovic, kde se sou-
těžilo v disciplínách – štafeta dvojic, střelba ze vzduchovky, uzlová 
štafeta, topografie, zdravověda, technické prostředky a požární 
ochrana. Soutěž je součástí Radyňské ligy, kde v obou kategoriích 
zatím bereme šesté místo.

V sobotu 4. listopadu nás čeká tradiční soutěž Noční toulání pod 
Zelenou horou, ve které budou hlídky ve večerních hodinách plnit 
soutěžní disciplíny na trati v okolí Zelené hory. 

Další informace a fotky najdete na našem facebooku Hasiči Nepomuk 
a na webových stránkách www.sdh-nepomuk.cz.

Jiří Šůs, SDH Nepomuk 
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Podzim u DivočátekChejlava i Chýlava slaví jubileum

Letošní rok je rokem hned dvou „přírodních“ výročí. Připomí-
náme si 90 let od vyhlášení Národní přírodní rezervace Chejlava 
(vyhlášena 31. 12. 1933) a 40 let od vyhlášení přírodního parku 
Buková hora – Chýlava (vyhlášen 1. 1. 1983). Proto byla do těchto 
míst směřována i letošní hlavní trasa turistického pochodu Podzim 
pod Zelenou Horou.

Poblíž Nepomuka nad obcí Měcholupy se nachází osmihektarový 
prales s asi 150 let starými bukovými porosty, který leží uprostřed 
Národní přírodní rezervace Chejlava. Je to malá rezervace, pouze 
necelých 26 ha, ale velká svým významem. Je zajímavá nejen po 
stránce lesnické, ale i po stránce botanické. Roste zde starý pra-
lesovitý porost na buližníkovém podkladu, vůbec jedna z nej-
krásnějších a druhově nejbohatších bučin na jižním Plzeňsku. 
Nachází se zde 169 druhů rostlin, mnoho druhů trav a lišejníků, 
z toho šest chráněných, zároveň zde žije 60 druhů chráněných 
živočichů, většinou ptáků - dravci, sovy (puštík obecný), šplhavci 
(datel černý), pěvci (budníček menší) a 21 druhů dřevin.

Pro sběratele, ale i ostatní jako připomínka tohoto výročí byla vydána nová, 
velice pěkná, výroční turistická vizitka.

Prázdniny utekly jako voda a lesní klub Divočátka odstartoval 
již svou třetí sezónu. Přivítali jsme jak známé tváře, tak nováčky 
a vytvořili skvělou „staronovou“ partu. 

Podzim si užíváme plnými doušky, objevujeme, tvoříme, učíme 
se, hrajeme si a většinu dne trávíme na čerstvém vzduchu, i když 
teplý čaj a ohřátí u kamen už také přijdou vhod. Ale déšť nás ze 
zahrady už jen tak nevyžene, a to hlavně díky přístřešku, který 
vznikl v rámci projektu Komunitní zahrada Bezděkovec. 
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Za podporu projektu děkujeme Nadaci Via a Kauflandu Česká 
republika. Velký dík patří také firmám Unibrick Nepomuk, Klaus 
Timber a. s. a všem, kteří se do projektu zapojili i přesto, že akti-
vity projektu byly zatím převážně pracovní, plné řezání, sekání, 
natírání, kopání, sázení a spousty další dřiny. Když se ale sejde 
fajn společnost a něco dobrého na zub, je skvělou zábavou i práce. 
Zvlášť, když jsou vidět výsledky v podobě příjemného prostoru pro 
setkávání. A ten si užijeme už při další akci, kterou bude lampio-
nový průvod. Konat se bude v druhé polovině listopadu a všechny 
na něj srdečně zveme.

Za všechna Divočátka přejeme pohodový a barevný podzim 
a těšíme se na viděnou na některé z našich akcí nebo přímo 
v lesním klubu, kde je ještě pár volných míst pro nové parťáky. 

Pokud se o nás chcete dozvědět více informací nebo jen sledovat, 
jak se nám daří, navštivte naše webové stránky www.divocatka.
cz, facebookovou stránku Lesní klub Divočátka a nebo si rovnou 
naplánujte osobní návštěvu.

Barbora Bláhovcová, LK Divočátka

Národní přírodní rezervace Chejlava se rozkládá na úbočí pří-
rodního parku Buková hora – Chýlava, jehož je součástí. Název 
Chýlava dostal park podle zdejší osady, která zanikla v 15. století. 
Jádro rozsáhlého parku tvoří lesní porost Chýlava s nejvyšším 
vrcholem Buková hora (651 m n. m.), který je tvořený převážně 
buky, duby, smrkem a javorem klenem. Pod korunami těchto 
stromů se velice dobře daří řadě bylin, především mařince vonné, 
kokošíku, lilii zlatohlávku, vranímu oku, brčálu barvínku a mnoha 
dalším. Jsou zde dobře zachované květnaté luční porosty, repre-
zentativní bučiny a suťové porosty. Nad obcí Srby se táhne hřeben 
buližníkových skal 300 metrů dlouhý a 20 metrů vysoký, který 
v sobě ukrývá skálu Kámen (577 m n. m.), kde bylo nalezeno pra-
věké výšinné sídliště z doby kamenné. Dnes je toto místo oblíbe-
ným a častým cílem turistů. Navíc leží na značené zelené trase 
mezi Nepomukem a Blovicemi.  

Helena Sedláčková, KČT Nepomuk

foto Monika Mertl
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Aukce obrazů nepomuckých 
malířů ve prospěch Domova 
seniorů byla úspěšná

V úterý 10. října vítal Němejcův ateliér „K“ ve stodole rodného domu 
A. Němejce nový kalendář na rok 2024 Nepomucký rok. Slavnostní 
křest kalendáře se konal vůbec poprvé, stejně tak měla svou pre-
miéru i s křtem spojená dobročinná aukce. 

Ateliér při této příležitosti nabídl k prodeji celkem 13 obrazů 
z kalendářů. Zažít aukci na vlastní kůži bylo pro většinu návštěvníků 
novinkou. Atmosféra byla úžasná. Hosté, a dokonce i někteří členové 
ateliéru, svedli napínavý souboj o prakticky polovinu obrazů. K mání 
byla například díla Ladislava Čáslavského, Marie Anny Vosykové, 
Jany Vopalecké nebo Táni Bednáříkové. 

Konečný výsledek dobročinné aukce zní 4 201 Kč. Za ně bude, po 
dohodě s Domovem seniorů (podle potřeb jeho obyvatel), pořízen 
konkrétní hmotný dar. Uvažuje se např. o rotopedu na podporu 
aktivního vyžití seniorů.

Děkujeme za zájem veřejnosti. Příští rok akci rádi zopakujeme.
Kalendáře Nepomucký rok 2024 jsou již v prodeji v informačním 

centru v Nepomuku.

Ladislav Čáslavský, Němejcův ateliér „K“

Zveme vás na komedii

Po úžasném Manželském čtyřúhelníku napsal Jakub Zindulka pro 
Fanny agenturu pokračování Manželský čtyřúhelník na horách. 
Zamyslel se nad tím, co z našeho běžného života se do prvního dílu 
nevešlo. Kdo má vynášet smetí, proč se chlapi nikdy neptají na cestu 
a jak se správně vymačkává zubní pasta?

Tuto komedii budete moci zhlédnout v pátek 19. ledna 2024 od 19.00 
hodin v sále hotelu U Zeleného stromu v Nepomuku. 
Hrají: Ivana Jirešová, Dana Homolová, Vladimír Kratina a Martin Sitta. 
Vstupné činí 390 Kč. Předprodej vstupenek v Kulturním a infor-
mačním centru Nepomuk, nám. A. Němejce 126, více informací 
na tel: 371 580 337.

foto Kateřina Veleta Štěpánová
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EBEN
JEŽEK

HAŠLER
MARTINŮ
WEBER
KRÁSA

TASMAN

Vstupné dobrovolné pro kostel

Martin Vydra - baryton
Soňa Vimrová - kytara

Nicole Weishäuplová - violoncello

Neděle 
26. listopadu/14h
Kostel sv. Petra 
a Pavla, Mileč

Festival
Smíření

Koncert realizuje spolek Pod Zelenou
Horou, z.s. ve spolupráci s Radou
přátel milečského kostela sv. Petra        
a Pavla a farností, s finanční podporou
Ministerstva kultury ČR, Plzeňského
kraje a dalších subjektů.
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Městys Žinkovy leží asi osm kilometrů západně 
od Nepomuku, v nadmořské výšce 450 m n. m., 
na rozloze 2 045 ha. K městysi patří části Březí, 
Čepinec a Kokořov. Celkem zde žije 865 oby-
vatel. Z roku 1176 se dochovala první písemná 
zmínka o žinkovském opevněném sídle Oldřicha 
Drslavce na listině vydané panovníkem; Žinkovy 
jsou tehdy psány coby Sizinkou nebo také Zizen-
kov. Žinkovy mají poměrně dobrou občanskou 
vybavenost. Městys je plynofikován a od roku 
2021 také provozuje obecní vodovod a kanalizaci, 
svedenou do centrální čistírny odpadních vod. 
Najdete zde základní a mateřskou školu, ordinaci 
praktického lékaře, prodejnu smíšeného zboží, 
či tiskovin, řeznictví Skala a kavárnu Moto Cafe. 
V budově č. p. 84 se nachází úřad městyse, mat-
rika, infocentrum s knihovnou, vlastivědná sbírka Žinkovska 
a pošta. Návštěvníci Žinkov mají možnost se ubytovat v hotelu 
U Zlatého jelena na náměstí a v několika soukromých ubytova-
cích zařízeních. V Žinkovech řadu let funguje Domov klidného 
stáří, který poskytuje celodenní péči více než 100 klientům. 
Sportovní areál Sportcentrum u fotbalového hřiště s celoroč-
ním provozem a velkou ubytovací kapacitou vlastní středisko 
České asociace Sport pro všechny. V Žinkovech má sídlo firma 

TRAKOM s. r. o., která provádí stavební a zemní 
práce. V Březí působí rodinná Farma Olšovka se 
zaměřením na chov huculských koní, která pro-
vozuje Muzeum krojů a zapomenutých řemesel 
Plzeňského kraje. V obcích patřících k městysu 
Žinkovy hospodaří i několik soukromých země-
dělců a drobných živnostníků.

Starostou městyse je od roku 2018, druhé 
volební období, pan Josef Karhan, kterému jsme 
položili obvyklé otázky.

Jaké máte v obci historické či turistické zajíma- 
vosti?
Největším lákadlem je pro návštěvníky žinkovský 
zámek. Jeho písemně doložená historie začíná 

roku 1559, kdy si jeden z pánů z Klenové, zvaný Šebestián, postavil 
na místě dnešního zámku vodní tvrz. Rozlehlý zámecký areál 
prošel největšími změnami po roce 1897, kdy jej koupil archi-
tekt rytíř Karel Weselý, který nechal zámek přestavět do dnešní 
podoby romantického sídla v duchu české renesance. V současné 
době je zámek v soukromém vlastnictví. Z větší části prošel 
v posledních letech celkovou opravou. Bohužel je pro veřejnost 
tento krásný objekt nepřístupný, a nyní je dokonce nabízen 

Představujeme obce 
v působnosti ORP Nepomuk

Žinkovy – perla jižního Plzeňska

Celkový pohled na Žinkovy, foto archiv obce

Nepomucké noviny / listopad 2023

Starosta Josef Karhan 
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k prodeji. V jeho těsné blízkosti se rozléhá 62hektarový rybník 
Labuť, který patří Klatovskému rybářství. Nad zámkem v zales-
něném kopci se nachází pozůstatky dosud nejstaršího zjištěného 
sídla, které v okolí Žinkov prokazatelně existovalo, tzv. Obrova 
hradiště. Na protější straně kopce jsou zbytky zdiva ze zříceniny 
hradu Potštejn z 13. století a o několik desítek metrů dál směrem 
k Novému rybníku narazíme na romantizující Gloriet – Templ, 
vystavěný v letech 1804–1805. Další dominantou Žinkov je kostel 
sv. Václava na náměstí, který byl připomínán již roku 1352 jako 
gotický kostelík. V roce 1734 vyhořel a o rok později byl přesta-
věn na náklady Marie Terezie, hraběnky z Wrtby, do současné 
barokní podoby. Sochařská výzdoba stavby a kostelního areálu 
je připisována významnému sochaři Lazaru Widmanovi, stejně 
jako socha Immaculata z roku 1768 na náměstí. V Březí při hlavní 
silnici se nachází další kulturní památka, a to pozdně barokní 
kaple sv. Václava z 18. století. 

Co považujete za úspěch za období, kdy vedete obec?
Úspěchem je každý dokončený projekt, který napomáhá zlep-
šovat životní úroveň a vybavenost v našem městysi. Obzvlášť 
nás těší, když se to podaří s finanční pomocí Plzeňského kraje, 
ministerstev a českých i evropských dotačních výzev.  

Jako největší akci samozřejmě musím zmínit výstavbu první 
části kanalizace a vodovodu v Žinkovech zahájenou na podzim 
2018. Stavba byla připravována několik let, trvala dva roky a byla 
to jedna z největších investic městyse v posledních desetiletích. 
Provoz si úspěšně zajišťujeme sami. Nemalé investice z roz-
počtu pravidelně směřují do školní budovy, která pochází z roku 
1817 – původně Nový zámek a pivovar. Od roku 1945 zde sídlí ZŠ 
a MŠ Žinkovy. V Březí byl vybudován chodník, proběhla rekon-
strukce malé vodní nádrže a opravili jsme část místní komu-
nikace. V Kokořově jsme opravili společenskou obecní budovu  
č. p. 50 a podlahu na přilehlém parketu. V roce 2019 byla úspěšně 
dokončena přístavba a nástavba hasičské zbrojnice v Žinko-
vech. Začátkem letošního roku se nám podařilo přestěhovat 
pobočku pošty ze soukromého objektu do prostor budovy obec-
ního úřadu a tím jsme garantovali pokračování této služby pro 
naše občany. Nezapomínáme také na kulturní památky, o které 
se snažíme pečovat. Příkladem je celková rekonstrukce kaple 
sv. Václava v Březí či socha Immaculata, která prochází šestou 
etapou restaurátorských prací. Vzhledem ke skutečnosti, že jsme 
v červnu letošního roku dostali od církve bezplatně do vlast-
nictví kostel sv. Václava v Žinkovech, víme, že nás budou čekat 
nemalé investice. Nevím, zda to brát jako úspěch, či naopak, 
ale kostel je dominantou Žinkov – a kdo jiný by se měl o tuto 
památku postarat lépe než obec?    

Jaké radosti i starosti v obci v současnosti máte?
Opravdu máme radost z toho, když se podaří dokončit nějaký 
projekt nebo když se vydaří kulturní nebo sportovní akce, pro-
tože po covidové době je důležité, aby se lidé setkávali.  Jsem 
rád, že jedenáctičlenné zastupitelstvo funguje jako jeden tým 
a nalézáme shodu na mnoha společných plánech. Máme radost 
z posledních ročníků svatováclavské pouti v Žinkovech, bohatý 
program okolo kostela láká stále více návštěvníků. Osobně jsem 
moc rád, že se v Žinkovech začal opět hrát fotbal s našimi nej-
menšími, a věřím, že to má do budoucna perspektivu také pro 
fotbalový tým dospělých mužů. Dobrá spolupráce je i s Místní 
akční skupinou sv. Jana z Nepomuku, která aktivně funguje 
v Žinkovech v klubu sv. Václava v rámci volnočasových aktivit 
pro děti, jako je OKáčko, i pro dospělé: potravinová banka, šatní 
skříň a komunitní setkávání. Co se týče starostí, tak nás mrzí, 
že se nám společně nepodařilo zachovat provoz zubní ordinace 
v Žinkovech. Řešili jsme i prodejnu COOP, která v závěru loň-
ského roku skončila. Nezbývalo nám nic jiného než služby zajistit 
pojízdnou prodejnou, která v současnosti zajíždí nejen do Březí, 

ale také do Kokořova a Čepince, a to dvakrát týdně. V Žinko-
vech, bohužel, zcela chybí možnost stravování. Restaurace 
U Zlatého jelena, kam se na obědy sjížděli lidé ze širokého okolí, 
je již několik let uzavřena. Trápí nás také kamionová doprava 
přes Žinkovy. I přesto, že doprava z náměstí přes hráz rybníka 
na Nepomuk je omezená na pět tun, denně tudy projede několik 
těžkých kamionů. Není tam chodník, děti touto trasou chodí do 
školy. A samozřejmě, tak jako asi v každé obci, musíme uklí-
zet po nezodpovědných občanech, kteří odkládají netříděný 
odpad na místa, kam nepaří. A v horším případě i do přírody.  

Jaký je společenský život v obci, fungují u vás nějaké spolky?
Jelikož v městysi je celkem sedm registrovaných spolků, o kul-
turní vyžití je celoročně postaráno. Máme sbory dobrovolných 
hasičů v Březí, Kokořově a v Žinkovech. Myslivecké sdružení 
Lověna Žinkovy, Tělovýchovnou jednotu Sokol Žinkovy, zahrád-
káře, včelaře a nemohu opomenut Univerzitu babského věku. 
Ačkoliv nejsou nikde registrované, členky univerzity se schází 
pravidelně a aktivně se zapojují do dění obce. Velkou měrou 
se o kulturní vyžití starají hasiči všech tří sborů, pravidelně 
zajišťují akce, jako jsou například vepřové hody, stavění májek, 
májové zábavy, dětské dny, letní zábavy, pouťové zábavy, dra-
kiády, rozsvěcování stromečků, novoroční pochody a další kul-
turní akce. Myslivci pořádají pravidelně bál s bohatou tombolou 
a pomáhají při společných akcích. Sokol Žinkovy zase organizuje 
silvestrovský běh. Městys pořádá zájezdy na divadelní předsta-
vení, vítání občánků, dětské dny, cyklistický závod Žinkovská 
pumpička, svatováclavskou pouť, pravidelné setkávání seniorů, 
lampiónový průvod, rozsvěcování stromečku, předvánoční kon-
cert v kostele sv. Václava a další akce během roku.

Jaké máte v obci plány do budoucna?
Plánů není nikdy dost a  investovat je rozhodně kam. Po 
výstavbě kanalizace a vodovodu v Žinkovech pokračujeme 
projektováním těchto sítí i do ostatních částí obcí tak, aby-
chom byli připraveni pokračovat ve výstavbě. Zároveň plánu-
jeme doprojektovat i kalovou koncovku na ČOV v Žinkovech. 
Projekt na odbahnění a rekonstrukci hráze Klapárenského 
rybníka, včetně stavebního povolení, je připravený a čekáme 
na dotační příležitost. U Ministerstva pro místní rozvoj máme 
podanou žádost o dotaci na modernizaci gastro provozu ZŠ 
a MŠ Žinkovy. Podali jsme žádost také na místní komuni-
kace. Připravujeme projekt na multifunkční hřiště za farou. 
Čeká nás druhá etapa údržby aleje javorů horských v Čepinci 
a sedmá etapa restaurátorských prací na soše Immaculaty 
v Žinkovech. V příštím roce budeme také projednávat návrhy 
na pořízení změn územního plánu. Co se týče kostela, při-
pravujeme projekt na opravy a restaurátorské práce a žádost 
o vydání závazného stanoviska pro obnovu kulturní památky. 
Hlavně střecha je v havarijním stavu. Plánujeme též vybudovat 
zázemí pro obecní techniku za hasičskou zbrojnicí. Za budovou 
úřadu městyse stojí fara, která také čeká na celkovou rekon-
strukci, a podobný léta nevyužitý objekt je bývalá mateřská 
školka v Žinkovech. Jak jsem říkal, investovat je rozhodně kam, 
ale musíme vycházet z rozpočtu a myslet na to, že splácíme 
úvěr na první část kanalizace a vodovodu. 

Prioritou a přáním do budoucna je bezesporu udržení mla-
dých rodin s dětmi u nás v městysi.

Jelikož se blíží čas adventní, tak bych na závěr rád využil příle-
žitosti a všem čtenářům popřál pevné zdraví, rodinnou pohodu, 
krásné vánoční svátky a úspěšný rok 2024.   

Děkujeme za rozhovor.

Nepomucké noviny / listopad 2023
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Počátky úcty k sv. Janu Nepomuckému v Kasejovicích

první část
Pronikání nepomucenského kultu do Kasejovic, které můžeme 
sledovat, podobně jako na mnoha dalších místech, již řadu let před 
jeho oficiálním papežským schválením, způsobila zajisté přede-
vším geografická blízkost Nepomuka, kde bylo roku 1699 ukončeno 
šetření o projevech Janova kultu v jeho vlastním rodišti. Úctě se Jan 
Nepomucký těšil také v klášteře bosých augustiniánů ve Lnářích 
založeném roku 1684 Tomášem Zacheem Černínem z Chudenic, 
současně patronem kasejovického kostela. Ten byl osazen řehol-
níky z konventu na Zderaze na Novém Městě pražském, nedaleko 
od lokality na Skalce, kde již v roce 1691 vznikla první kaple Jana 
Nepomuckého a při ní zbožné bratrstvo. Není tedy divu, že samo-
statný nepomucenský oltář nalezl brzy (1701/1702) své místo i ve 
lnářském klášterním kostele.

Počátky svatojánské úcty v Kasejovicích spadají do doby půso-
bení faráře Gottfrieda Friedricha Ludvíka Kolumbana, vlastně 
Holoubka (Columbanus – z latinského columbus, tj. holub) (křtěn 
28. 6. 1654, † 16. 4. 1725). Syn královského rychtáře z Mladé Boleslavi 
byl na kněze vysvěcen 18. 9. 1677 a od prosince 1679 až do své smrti, 
tedy takřka 46 let, působil v Kasejovicích. Za takovou dobu dokázal 
uskutečnit mnohé, a to jednak díky nespornému organizačnímu 
talentu, jednak díky osobním a příbuzenským vazbám, které měl 
či navázal jak v městečku, tak mimo něj. 

Inventář kasejovického farního kostela sv. Jakuba Staršího 
sepsaný právě P. Kolumbanem zmiňuje již k roku 1699 tři krásné 
oltáře, v dalším z roku 1700 je upřesněno, že dva jsou nové, avšak 
dosud bez polychromie a zlacení. Jeden z nich byl dedikován Janovi 
Nepomuckému. Iniciativa k jeho zřízení nepochybně vzešla ze 
strany duchovního správce, který ovšem pro daný záměr doká-
zal získat i své farníky a neopomněl to písemně zaznamenat na 
vhodném místě, v matrice zemřelých. K 20. 12. 1701 tak v ní čteme, 
že zemřel Pavel Šíma, „velký dobrodinec chrámu Páně svatého 
Jakuba“. Že se ono dobrodiní vztahovalo právě na zmíněný oltář, 
potvrzuje zápis o úmrtí jeho manželky Marianny dne 3. 12. 1702, 
kde je dotyčný uveden jako „veliký dobrodinec oltáře svatého Jana 
Nepomuckého“. Byl významným kasejovickým měšťanem a činov-
níkem obecní správy. Vlastnil dům č. p. 31, zasedal v radě městečka 
a v letech 1692–1695 stál dokonce v jejím čele jako primas. Zda se na 
financování oltáře podílely také další osoby, které farář Kolum-
ban výslovně označuje v úmrtní matrice za dobrodince kostela, 
ale bez přímé vazby na oltář, nevíme. Šlo o koželuha Václava Šolle, 
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zvaného Řezníček († 21. 10. 1708), jeho syna, koželuha Jiřího Šolle 
(† 20. 5. 1709), oba z Kasejovic č. p. 43, a svobodnou Annu Mikešovou 
(† 20. 7. 1707), dožívající v městečku v č. p. 185. 

Další přímý důkaz o existenci oltáře Jana Nepomuckého 
v kasejovickém kostele máme z 26. 11. 1702, kdy se u něj dokonce 
konal svatební obřad. Ženil se František, syn kantora místní 
farní školy a varhaníka Matěje Mikeše (č. p. 126), s Annou Alž-
bětou, dcerou po Martinu Jiřím Deronovi, panském hejtmanu 
na Svijanech a Loučeni, dosud hospodyní na kasejovické faře, 
a především neteří faráře Kolumbana. Ten byl sice přítomen, 
ale snoubence oddal P. Václav František Stuchlík, vikář a děkan 
z Písku, za přítomnosti četných svědků, především z řad pan-
ského úřednictva, což společenský význam sňatku i důležitost 
místa jeho konání umocňovalo. Ve všech citovaných zápisech si 
farář příliš nelámal hlavu s tím, že nepomucenský kult dosud 
není oficiálně povolen, a Jana Nepomuckého běžně označoval za 
svatého. Odrazilo se to i v nápisu na největším z kasejovických 
zvonů, který byl za Kolumbanova působení roku 1723 přelit u Jana 
Daniela Pricqueye v Klatovech, jehož strýc Jan Pricquey († 1697), 
zvonař v Mladé Boleslavi, měl za manželku farářovu sestru Annu 
Marii Markétu Kolumbanovou. Datace přelití zvonu byla kromě 
letopočtu udána též tím, že se tak stalo v roce korunovace Karla 
VI. českým králem a kanonizace, tj. svatořečení (!) sv. Jana Nepo-
muckého („Coronato Carolo Sexto Pragae et Canonizato sancto 
Joanne Nepomuceno“), lhostejno, že Jan byl svatořečen až o šest 
let později. Roku 1723 se však připomínalo domnělé 340. výročí 
jeho umučení, odvozené z původně uváděného roku 1383.

Farář Kolumban chtěl být zjevně vnímán jako svatojánský ctitel 
i po smrti, když ve své závěti z 11. 4. 1725 vyjádřil přání, aby byl 
pochován u prvního stupně oltáře sv. Jana Nepomuckého, o jehož 
zřízení se zasadil („precor ut eidem corpore meo locellus per 
tot annos jam servienti ad altare Sancti Joannis Nepomuceni in  
Ecclesia Cassegovicensi, ad gradum primum faveatur“). 

Vladimír Červenka

Jan a Jan se setkávají v Olomouci
V Arcidiecézním muzeu v Olomouci je od 5. října k vidění výstava 
věnovaná dvěma světcům – Janu Nepomuckému a Janu Sarkan-
derovi. Oba Janové zemřeli podle legendy mučednickou smrtí 
kvůli ochraně zpovědního tajemství a oba patřili k nejpopu-
lárnějším světcům barokní Moravy. Oba Janové také bývají ve 
výtvarném umění často zobrazováni společně, což návštěvní-
kům ukazuje i olomoucká výstava. „Návštěvníkům nabízíme na 
šedesát děl odkazujících k oběma světcům. Jsou zde některá pro-
slavená díla, ale i ta méně známá, která jsou nicméně zajímavými 
a typickými představiteli výtvarného umění věnovaného oběma 
osobnostem. Návštěvníci uvidí sochařská díla, monumentální 
oltářní plátna, devoční grafiku i pamětní medaile,“ prozrazuje 
autorka výstavy Simona Jemelková.

Výstava potrvá do 28. ledna 2024.

Zdroj: www.mkcr.cz

Poutě a slavnosti v Nepomuku 
a okolí v listopadu

•  Neděle 12. 11. v 15:00 hodin, Neurazy, kostel sv. Martina  
– poutní mše svatá

 Pečeť a podpis kasejovického 
faráře G. F. L. Kolumbana 
na jeho testamentu z 11. 4. 1725 
(NA, APA, inv. č. 4298, kart. 2948)

 Pravděpodobný náhrobník 
faráře G. F. L. Kolumbana u oltáře 
sv. Jana Nepomuckého 
(foto doc. PhDr. Jiří Roháček, CSc., 
únor 2020)
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Dne 30. července do letního tábora v Přebudově dorazili hrdinní 
táborníci a hrdinné tábornice. Čekaly je tam totiž dva týdny věno-
vané bohům Olympu a starověké mytologii – zkrátka Boží tábor. 
Táborníci měli v rámci celotáborové hry za úkol zachránit bohy 
před proradným titánem Kronem, který ovládá čas. Kronos se na 
táboře zjevil v podobě agresivního budíku a bylo třeba se s ním 
každý večer utkat. Nakonec byl, i za pomoci bohů, poslední tábo-
rový den rozcupován na kousíčky a svržen do temného Tartaru.

zprávy 31

Pionýři tradičně trávili léto v Přebudově

Na podzim 2022 se sešlo jádro P4 a přemýšlelo nad celotáboro-
vou hrou na léto 2023. Někdo ze srandy řekl „Zpátky na stromy“ 
a zbytek se začal smát a odsouhlasil to. Tak začala příprava 
programu. 

V neděli 13. srpna v odpoledních hodinách se začala přebudovská 
základna plnit. Všichni natěšeně vybalovali a už je čekalo sezná-
mení s táborem, vedoucími a okolím. Po večeři všechny přivítala 
hlavní vedoucí Majda Růžičková, která představila ostatní vedoucí, 
přečetla nám táborový řád, denní program a trochu vysvětlila dění 
na táboře. Chvilku po nástupu se objevil Justián z kmene Vandalů, 
který představil celotáborovou hru „Zpátky na stromy“, rozdělil 
děti do družin a rozdal každému barevné tričko, aby každý věděl, 
kdo ke komu patří. Samozřejmě nám dal první úkol… Najít v okolí 
vzkaz, který pro každou družinu zanechal. 
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Táborníci 3. běhu se stali 
hrdiny řeckých bájí

„Zpátky na stromy“ bylo heslem 4. běhu

První den tábora byl ve znamení seznamování. Bohové a pár dal-
ších mytologických bytostí se táborníkům a tábornicím představili 
nejprve krátkým tancem s propracovanou choreografií, promí-
tala se videa natočená ještě před táborem a poté každý vedoucí 
přednesl básničku o své bytosti. Následující ráno se mohli všichni 
projevit jako opravdoví hrdinové, když se po vzoru Thésea museli 
probojovat několika bludišti a utkat se s Mínótaurem. Odpoledne 
si zase všechny prověřovala bohyně Persefona. Její úkol však nešlo 
vyřešit okamžitě – táborníci měli dokázat, že jsou schopni vypěs-
tovat řeřichu ze semínka a po celý tábor se o rostlinku starat. Ani 
další den nebyl procházkou růžovou zahradou. Tentokrát bylo 
třeba dokázat, že hrdinové našeho tábora jsou silní a důmyslní jako 
Herkules. A tak i oni plnili 12 úkolů, jež si pro ně vedoucí připra-
vili. Když i tohle zvládli, objevila se bohyně manželství Héra, která 
neměla Herkula nikdy ráda. Proto začala táborníkům ztrpčovat 
zbytek odpoledne. Večer se táborníci prošli božským lesem, kde 
čekali vedoucí v kostýmech. Za splnění jednoduchých úkolů byly 
všechny děti náležitě odměněny.

Bůh slunce Apollón a bůh moře Poseidón se celé dva týdny 
předváděli jen v tom nejhorším světle. Zatímco Apollón hrál na 
schovávanou, Poseidón byl ve svém živlu. Abychom byli v suchu 
a teple, roztopili jsme kamínka, přesunuli program pod střechu 
a pokračovali dál. Předčítali jsme starověké báje a pověsti, vymýš-
leli jsme názvy svým oddílům, vyráběli trička nebo si zahráli tábo-
rovou verzi pořadu Věřte, nevěřte. I za deště bylo možné povídat si 
například o tom, co je to vlastně ta demokracie, kterou nám právě 
starověké Řecko přineslo. V programu nechybělo ani hledání Diova 
blesku, zdolání proradné Medúzy, stavění pyramid z lega, staro-
věká Olympiáda a oblíbená velká diskotéka v Dožicích doprovázená 
soutěží „Bohyně tábora“ pod vedením krásné Afrodity. Nesmíme 

zapomenout ani na hraní deskových her, vyrábění a chvilky, kdy 
se táborníci věnovali oddílovým aktivitám a utužovali kolektiv. 
Na konci tábora se dokonce otevřela Pandořina skříňka, ze které 
vyskákali zcela noví vedoucí! Dospěláci se tak vrátili do dětských 
let a nadvládu nad táborem převzal nejstarší oddíl, který si při-
pravil báječný program. 

Věříme, že se všichni z tábora vrátili plni skvělých zážitků, se 
spoustou nových kamarádů, a že se dokonce i něco málo přiučili 
o mýtech a legendách starověkého Řecka. Už teď se moc těšíme 
na příští ročník, který zahájíme v neděli 28. července 2024.

Dominik Karásek a kol.

foto Jakub Tikalský

Pondělní dopoledne začalo besedou s Kájou a Simčou s Burn-
Fighters – život s popáleninami, které nám popsali své příběhy – 
jak z mladické nerozvážnosti přišly k popáleninám. Byly to velmi 
silné příběhy a všichni jsme mlčky poslouchali a koukali na fotky, 
které ukazovaly. Odpoledne jsme už začali s Míšou první část tábo-
rové hry s názvem Starověký Egypt. Družiny mezi sebou soutěžily 
a večer si každý po zásluze dal do svého tubusu žetony. 

V úterý jsme zavítali do starodávného Řecka s Blážou. Dru-
žiny bojovaly o další žetony. Jen to velké horko všechny brzdilo 
ve výkonech. Ale snažili se malí i velcí. Středa ráno znamenala 

foto Markéta Kašparová
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29. ročník Memoriálu  
Dr. Kadery v šachu se stal 
kořistí domácích hráčů

Posledním z turnajů, které pořádal náš šachový klub před zaháje-
ním šachové sezóny, byl již tradičně Memoriál Dr. Kadery. Jedná se 
o turnaj hraný v rapidovém tempu na sedm kol. Letos nás opravdu 
potěšil zájem o turnaj, který si přijelo do sálu restaurace Soko-
lovna zahrát poslední zářijovou sobotu 48 vyznavačů „královské 
hry“, z toho dokonce devět zahraničních. K již tradičním účastní-
kům patřili první nasazený a zároveň vítěz loňského klání Taron 
Shagbazyan a druhý nasazený Kirill Burdalev. 

Z dvoreckých hráčů se zúčastnilo šest bojovníků. Na Jaroslavu 
Lenerovi se projevila únava z dlouhé cesty před turnajem a obsa-
dil 31. místo. František Krumpholc odehrál velice slušný turnaj 
a ziskem několika cenných skalpů si ze svého nasazení polepšil 
o 15 míst a se 3,5 body skončil na pěkném 27. místě. Další čtyři naši 
hráči se po celý turnaj prali o přední příčky a nakonec to skončilo 
takto: Jaroslav Česal ziskem 5 bodů vybojoval 7. místo. Petr Flaj-
šman také s 5 body (ale s lepším pomocným hodnocením) poskočil 
oproti nasazení o 17 míst a obsadil výborné 6. místo. Stupně vítězů 
jen těsně unikly Martinu Kopřivovi, který získal s 5,5 body bram-
borovou medaili. Tento skvělý výkon všech našich hráčů podtrhl 
Pavel Flajšman, který v celém turnaji ztratil jen půl bodu za jednu 
remízu a se ziskem 6,5 bodu se stal vítězem turnaje. Díky tomu si 
domů odnesl tradiční cenu – „Nepomucký talíř“. 

Za Pavlem skončil druhý Taron Shagbazyan a 3. místo obsadil 
teprve desetiletý talent českého šachu Nikita Filindash.

Opět bychom chtěli poděkovat firmě Klaus Timber a. s., městu 
Nepomuk a restauraci Sokolovna za podporu při zajištění turnaje.

Zdeněk Flajšman, ŠK Dvorec

focení oddílů na památku. Po focení jsme s Erikou navštívili Slo-
vany a Sámovu říši. Dopoledne jsme vyráběli vlajky a pochodně, 
které jsme večer zapálili. Odpoledne jsme pro každý oddíl připra-
vili zájmové kroužky – výtvarný, deskové a karetní hry, taneční, 
zálesácký, první pomoc, sportovní a hudební. Všechny to moc 
bavilo. Po svačině přijeli naši oblíbení hasiči a udělali velkou pěnu 
na předem připravenou skluzavku. Čtvrteční den byl s Tomem, 
Majdou a Matym na téma „doba římská“. Družiny vyráběly přilby 
na večerní boj. Odpoledne přijeli kluci ze Střední školy a Základní 
školy, Oselce a všichni jsme si zkusili, jaké je to být kovářem. Udě-
lali jsme si přívěšek na památku. 

Během pátečního dopoledne jsme si zasoutěžili s Tondou 
Obalem, který nás učil správně třídit odpad. Odpoledne přijí-
mal Maximus na skále před Přebudovem nové členy do svých 
legií. Večer jsme si opekli buřty. Na sobotní dopoledne připravila 
Lenča dobu kamennou. Stihli jsme se před obědem i svlažit v ryb-
níku. Odpoledne po poledním klidu jsme si udělali zase oblíbené 
kroužky a před večeří zahráli na louce v chládku šátkovanou. 
A protože jsme toho neměli ještě dost, hned po nástupu jsme si 
trochu zatancovali na diskotéce a po setmění všichni vyrazili na 
stezku odvahy do lesa. V neděli jsme dopoledne s Eliškou a Naty 
prožili dobu bronzovou. Paní kuchařky nám jako každý rok připra-
vily sváteční oběd – svíčkovou omáčku. Po poledním klidu přijel 
Marek Mencl, který zvítězil v soutěži LEGO Masters 2022, a přivezl 
spoustu lega. Děti pod jeho vedením skládaly různé věci. Většinu 
to dost bavilo. Děti si vyprosily další diskotéku a šlo se do hajan. 

Pondělí jsme začali keltskými zápasy pod vedením Naty a Kryš-
tofa, poté jsme si procházkou prošli stopovačku. Odpoledne jsme 
trávili u vody, protože vedro bylo stále větší a větší. Šli jsme spát 
dříve, neboť nás ráno čekal celodenní výlet do Blatné. Vstávali jsme 
o půl hodiny dřív než normálně, ale vše bylo připraveno od večera 
a nemohli jsme se dočkat, až dorazíme do Blatné. Navštívili jsme 
cukrárnu, koupili pár dárečků pro sebe a rodinu a odebrali se na 
plovárnu. Tam jsme se vyřádili na skluzavkách. Do tábora jsme 
dorazili pěkně unavení. Ve středu pro nás připravila Míša dobu 
ledovou. Potkali jsme se s neandrtálci, kterým jsme vlastnoručně 
vyrobili dárky a předali jim je. Odpoledne přijel pan Martin Vob-
ruba – tiskový mluvčí Zoo Plzeň na krásnou besedu. Čtvrteční 
ráno začalo snídaní „na stromech“ (hlavně ne u stolu). Po sní-
dani začala hra o dinosauří vejce s Kikinou a Dáňou. A to už byla 
poslední družinová soutěž. Po obědě začalo vyhodnocování celotá-
borové hry, úklidu, rozdávání poslední pošty, posledních diplomů 
a rozdělení úkolů na pátek. Odpoledne bylo volnější, někdo hrál 
hry, holky se připravovaly na večerní diskotéku a všichni jsme se 
těšili na hambáče k večeři. Po večeři jsme si pořádně zatančili na 
závěrečné diskotéce, která byla ve stylu velkého loučení.

Všem se nám tábor moc líbil a užili jsme si ho na plné pecky. 
Pokud chcete vidět nějaké fotky, můžete nakouknout na FB Letní 
tábor Přebudov 4. běh.  

Markéta Kašparová  

foto Petr Čekan
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Kulturní a informační centrum Nepomuk

Náměstí Augustina Němejce 126, 335 01 Nepomuk 
 Tel.: 371 591 167 / E-mail: infocentrum@nepomuk.cz

Otevírací doba Informačního centra: 
pondělí až sobota 8.30–11.30 a 12.00–16.00 hodin

Otevírací doba Městského muzea a galerie: 
úterý až sobota 10.00–11.30 a 12.00–16.00 hodin

Aktuální informace o akcích v Nepomuku a okolí najdete na internetu pod 
odkazem nepomuk.cz/obcan/udalosti

Změna programu vyhrazena. 

Nepomucké noviny / listopad 2023

do 28. 1. 2024 Báječná autíčka – výstava modelů nákladních automobilů nej-
různějších typů vyráběných v Československu v 60. – 90. letech 20. století, 
Městské muzeum a galerie Nepomuk, výstava je součástí prohlídky muzea

2. 11. Halloveenský průvod, sraz v  17.00 hodin na náměstí  
A. Němejce (S sebou kostýmy, lampionky a dobrou náladu, v cíli pro vás bude 
přichystaný teplý čaj a tradiční malý ohňostroj. Těší se na vás Vlčata z Pionýr-
ské skupiny Nepomuk a Berušky z mateřského centra.)

7. 11. Expedice PRAVĚK – interaktivní přednáška Libora Marka, od 17.00 hodin, 
Městské muzeum a galerie Nepomuk, vstupné dobrovolné

10. 11. Komentovaná prohlídka výstavy Báječná autíčka – prohlídka s auto-
rem výstavy sběratelem Janem Maškem, od 17.00 hodin, vstupné 80 Kč / 40 Kč

11. 11. Výstava Obrazy – Josef Koutný, Městské muzeum a galerie Nepomuk, 
vernisáž 11. 11. od 14.00 hodin

11. 11. Setkání se sv. Martinem, sraz v 15.00 hodin na náměstí A. Němejce, 
pořádají Berušky z mateřského centra, Vlčata Pionýrské skupiny Nepomuk  
a Svatojánské muzeum

23. 11. Tradiční předvánoční jarmárek MŠ Nepomuk – prodej vánočních 
výrobků, vystoupení dětí v kostele sv. Jakuba, možnost návštěvy Svatojánského 
muzea, od 16.00 hodin, nádvoří Arciděkanství 

24. 11. Workshop k výstavě Nepomucké Vánoce – výroba zdobené skleněné 
kouličky, od 15.00 do 18.00 hodin, Městské muzeum galerie Nepomuk

24. 11. – 31. 1. Nepomucké Vánoce – výstava vánočních stromečků, Městské 
muzeum a galerie Nepomuk, otevřeno úterý - sobota 10.00 - 11.30 a 12.00 - 
16.00 hodin, vstupné v rámci prohlídky muzea

3. 12. Adventní trh a rozsvícení stromu – potravinový a řemeslný trh s vánoční 
tématikou a kulturním programem, náměstí A. Němejce, od 14.00 do 19.00 
hodin, vstup zdarma

3. 12. Dlouhá cesta do Betléma - hraní a zpívání z dílny Divadla Karrosa Praha, 
od 15.00 hodin, Městské muzeum a galerie Nepomuk, vstupné 50 Kč

6. 12. Rozsvícení vánočního stromu ve Dvorci s vystoupením taneční skupiny 
Shahinez  a dětí z MŠ Dvorec, od 17.00 hodin

do 13. 4. 2024 Pod ochranou svatého Floriána – výstava o historii a součas-
nosti požární ochrany, hasičské tradice a spolkové aktivity, Muzeum jižního 
Plzeňska v Blovicích

do 11. 11. Z pohádky do pohádky – výstava ilustrací Zdeňky Vápeníkové, 
Muzeum jižního Plzeňska v Blovicích, vstupné 30 Kč / 20 Kč

Krátké zprávy

Oficiální sezóna na zámku Zelená Hora v říjnu skončila. Zámek je 
přes zimu pro veřejnost uzavřen. Chystá se otevření v roce 2024, 
informace budou včas zveřejněny.

Němejcův ateliér „K“ vystavuje v Plzni. Dne 16. října byla v Plzni 
v dobrovolnickém centru Totem zahájena vernisáží výstava obrazů 
Nepomuckých výtvarníků. Výstava byla návštěvníky centra dobře 
přijata a bude otevřena do konce letošního roku.

Modernizace železniční trati urychlí cestu do Plzně. Správa želez-
nic požádala o územní rozhodnutí na modernizaci železniční 
trati z Plzně-Koterova do Horažďovic. Stavba by měla začít v roce 
2026 a bude zahrnovat zdvojkolejnění úseku, rekonstrukci stanic 
a zastávek, výměnu kolejí a dalších zařízení. Po dokončení se zkrátí 
doba cesty z Nepomuku do Plzně na 20 minut. Zdroj: fb Pavel 
Čížek, náměstek hejtmana Plzeňského kraje pro oblast dopravy

V obchůdku na Přesanickém náměstí jsou nově k dostání likérové 
pralinky. V prodejně likérky Jenčík a dcery nabízejí ručně vyrá-
běné pralinky Kateřiny Navarové plněné Prádelským Voříškem, 
Krvesajem, fernetem nebo griotkou. 

Alzabox na náměstí zůstává. Část smluvních partnerů Alzy pře-
stala využívat Alzabox na nepomuckém náměstí. Proto ne všechno 
zboží, které si nyní objednáte mimo samotnou Alzu, půjde do 
tohoto boxu doručit. Nadále lze využívat jiných možností doručení.

do 19. 11. Čokoláda v Československu, výstava o dějinách výroby a prodeje 
čokolády zapůjčená z Muzea obchodu Bratislava, Dům historie Přešticka

do 19. 11. Ašské kostičky, výstava modelů a exponátů z kostiček Lego ašského 
sběratele a stavitele Ondřeje Balšána, včetně herny pro děti, Dům historie Přešticka

10. 11. Vražda v salónním coupé – detektivní hra, s laskavým svolením pánů Svě-
ráka a Smoljaka, Sokolovna Spálené Poříčí, od 19.00 hodin, vstupné 100 Kč / 50 Kč

10. 11. Podzimní stezka Blovice – procházka s plněním zábavných a sportovních 
úkolů, v Blovicích za lávkou u Fröhlichova mlýna, 16.30–18.00 hodin, vstup zdarma

11. 11. Pietní akt ke Dni válečných veteránů s ukázkami vojenské techniky – 
náměstí Spálené Poříčí, 16.00–18.00 hodin

13. 11. Beseda o knize „Akce Kámen“ – beseda se spisovatelkou a historič-
kou Václavou Jandečkovou, Městská knihovna Spálené Poříčí, od 17.00 hodin

16. 11. Lampionový průvod Hořehledy – průvod na golfovém hřišti, 16.30–
18.00 hodin

17. 11. Běh 17. listopadu Blovice – běh je součástí Běžeckého poháru mládeže 
Plzeňského kraje 2023, Blovice zámek Hradiště, od 10.00 hodin hromadné starty

17. 11. Lampionový průvod Měcholupy – akce pro celou rodinu, od 17.00 hodin

26. 11. Festival Smíření, kostel sv. Petra a Pavla v Milči, od 14.00 hodin, vstupné 
dobrovolné, koncert realizuje spolek Pod Zelenou Horou ve spolupráci s Radou 
přátel milečského kostela sv. Petra a Pavla a farností



Odešla jsi příliš brzy,
kéž by to byl jen zlý sen.
Bolest zůstává v nás,
kéž znovu zazněl by tvůj hlas.
Navždy zůstaneš v našem srdíčku,
snad v nebi našla jsi svou hvězdičku.

Dne 3. listopadu uplyne osm let, co nás 
navždy opustila naše milovaná dcera, 
sestra a teta Mgr. Jitka Trhlíková.

S láskou vzpomínají rodiče, sestra 
s rodinou a ostatní příbuzní.

vzpomínka

řádková inzerce
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Dne 9. listopadu před patnácti lety 
zemřel pan Zdeněk Kašpar.

Vzpomeňte na něj spolu se 
synem a vnoučaty s rodinami.

vzpomínka

Dne 15. září tomu bylo pět let,  
co zemřel tatínek, dědeček, 
pan Josef Kubík. 

Dne 6. listopadu uplyne 10 let, 
co nás navždy opustila maminka, 
babička, paní Marie Kubíková.

S láskou a tichou pokorou vzpomínají 
synové, snacha a vnoučata.

Odešli jste, jak si to osud přál,
v našich srdcích a vzpomínkách 
zůstanete dál.

vzpomínka

Zednické práce – omítky, malířské práce, obklady, dlažby, bourací práce 
a další práce dle domluvy. Tel. 721 757 399.

Nabízím domácí vánoční cukroví, více informací na telelefonu  
775 223 640.

Výuka Aj, Nj, Špa efektivní metodou „2 v 1“: Jazyk + ? (programování, 
teologie, malba… dle vaší volby). Tel. 773 219 196.

Starší manželé hledají pomoc na úklid domu v Partolticích. 1x týdně 
max 2–3 hod. Platba dohodou. Tel. 371 580 491.

Pronajmu byt 2+1 v Nepomuku Na Vinici III. Volný od 1. listopadu 2023. 
Tel. 776 583 321.

Levně prodám polystyren 19, 30 a 60 mm, koupelnovou stěrku a barvu, 
kurty na pokládku dřev. podlah. Tel. 736 684 171.

Kupón na řádkovou inzerci najdete v minulých číslech Nepomuckých novin nebo v Infocentru Nepomuk.

Dne 8. listopadu uplynul rok od úmrtí slavné nepomucké rodačky 
scénáristky a režisérky Marie Poledňákové. Její ostatky byly ulo-
ženy do rodinného hrobu na nepomuckém hřbitově.

Zemřela Hana Gerzanicová
Opustila nás první dáma plzeňské poezie, významná česká 
žena ve světě, mecenáška a dáma s velkým „D“ PhDr. Hana 
Gerzanicová. Zemřela 25. září 2023 ve věku krásných 95 let.

„Ty básničky – jsou částí mého cítění, myšlení, jsou zrcadlem mých 
přání, smutků, bolů i úsměvů. A proto píši – aby lidé v těch svých 
úsměvech, problémech, slzách i snech nebyli sami, ale aby našli 
v mých slovech i kousek sebe… Vždyť život je vlastně strašně „stejný“ 
pro všechny. A tak píši, abych byla kouskem toho lidství, hlavně toho 
lidství své české země – a proto, že jsem to já.

Snad je to i to jediné co umím – a co miluji. Miluji život – vždyť je 
to ten největší dar. Život je dar a tajemství – neboť žádný člověk si 
nedovede přestavit, že by NEBYL… Třeba jen vidět trávu, udělat krok, 
zasmát se, zaplakat – prostě existovat. Díky za tolik let mého života, 
i za ty slzy, bolesti, osamocení – ale též paprsky sluníčka. Díky všemu 
kolem sebe – díky za své dny.“

Hana Gerzanicová, 2020

Marie Poledňáková odpočívá 
na nepomuckém hřbitově
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sponzor měsíce

Kovovýroba  |   Dřevovýroba  |  Prodej hutního mater iálu

Tel. 371 591 773
v.masek@metwood.cz




